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اعتبار ۲۰۰ میلیارد ریالی برای تملک صحرای 
پرتمان

اعزام بیش از ۱۸۴ هزار مسافر از پایانه های 
مسافربری اصفهان به مشهد در سال گذشته

کنفرانس ۲۰۲۴، فرصتی برای تقابل با جریان مخرب علیه صنعت هسته ای ایران 

در اختتامیه اولین کنفرانس علوم و فنون هسته ای مطرح شد

لزوم هم افزایی ۳دستگاه 
برای تسریع در روند صدور 

 پروانه ساختمانی 
در اصفهان

اعتبار ۲۰۰ میلیارد 
ریالی برای تملک 

صحرای پرتمان
مدیرکل فرودگاه های استان اصفهان: فرودگاه اصفهان ظرفیت 

جابه جایی 3 میلیون و ۲۵۰ هزار مسافر را در سال دارد
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روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی           

شنبه  ۲۲  اردیبهشت  ۱۴۰۳
۲  ذی القعده  ۱۴۴5

۱۱  می ۲۰۲۴
 شماره ۴۰۸۱    

۸ صفحه
سال چهاردهم

قیمت: 5۰۰۰ تومان

اختتامیه اولین کنفرانــس بین المللی  علوم و فنون  پریا پارسادوست
هسته ای، عصرگاه چهارشــنبه هفته گذشته در هتل 
عباسی اصفهان برگزارشد. مراسم اختتامیه همچون برنامه های دو روز قبل آن، با 
حضور پرشور مهمانان و شرکت کنندگان داخلی و خارجی همراه بود. رئیس سازمان 
انرژی اتمی ایران در ســخنرانی پایانی خــود در این کنفرانس وعــده داد که این 
دوسالانه باز هم برگزار خواهد شد و میزبانی آن هم متعلق به اصفهان خواهد بودکه 
شهر علم و فرهنگ و هنر و تاریخ و البته قطب هسته ای ایران است. گفتنی است 
اولین کنفرانــس بین المللی  علوم و فنون هســته ای طی روزهــای ۱۷، ۱۸، و ۱۹ 
اردیبهشت ماه  ۱۴۰3، با حضور دانشــمندان و پژوهشگران داخلی و خارجی حوزه 

هسته ای، در هتل عباسی شهر اصفهان برگزار شد.

یک نشست تاریخی برای جامعه علمی

جواد کریمی ثابت، رئیس انجمن علمی هســته ای ایران در آیین اختتامیه با ارائه 
آمار درخصوص دستاوردهای کنفرانس گفت: ارائه بیش از ۱۰۰ سخنرانی علمی در 
قالب مقالات، برگزاری ۱۶ میزگرد تخصصی با ارائه ۱۰۰ سخنرانی در این میزگردها، 
ارائه بیش از 3۵۰ پوســتر و حضور حداکثری جامعه علمی هسته ای در این فضا و 
همچنین حضور دانشجویان تحصیلات تکمیلی حوزه هسته ای، باعث شد که این 
نشست یک نشست تاریخی برای جامعه علمی باشد.  کریمی ثابت همچنین گفت: 
در فضای این کنفرانس، دانشگاه، صنعت و بخش خصوصی توانستند در یک بستر 
مناسب در کنار یکدیگر قرار بگیرند و یک هم افزایی را نوید دهند. صنعت از آخرین 
دستاوردهای دانشگاه با خبر می شــد و بالعکس، دانشگاه از چالش های صنعت 
آگاه شد.رئیس انجمن علمی هســته ای ایران اضافه کرد: این چند روز ما شاهد 

این بودیم که فناوری هسته ای ما به یک بلوغ رسیده اســت. ما نیز از ضعف های 
خود آگاه شدیم و این باعث شــد که ما برای ادامه راه یک برنامه ریزی منسجمی 
داشته باشیم. این اختتامیه، یک آغاز برای جامعه هسته ای ایران است؛ آغاز یک 
فرایند برای حرکت به سمت جهانی شدن.  کریمی ثابت با اشاره به بخشی از مزایی 
که برگزاری این کنفرانس آن هم در قالب بین المللی داشت، گفت: کوچک ترین 
پیامدی که حضور دانشجویان در این فضای بین المللی داشته، این بوده است که 
حس خودباوری و اعتماد به نفس را به دانشجویان برمی گرداند. ارائه دستاوردها 
در کنار بهترین محققان خارجی و مقایسه مسیری که آنها طی کرده اند در سطوحی 
قابل عرضه است و این نکته نویدبخش این امر است که آینده سازان مملکت ما با 
توان بیشتری حرکت می کنند.بحث شفافیت در فعالیت های هسته ای جمهوری 
اسلامی ایران از دیگر بخش های صحبت رئیس انجمن هسته ای ایران بود که در 
این باره هم تأکید کرد: بحث شفافیت در فعالیت های هسته ای جمهوری اسلامی 
ایران و نوع فعالیت هایی که ما داشــته ایم با سیاست های درها و نوآوری باز که در 
سازمان انرژی اتمی تعریف شده است، هماهنگ بوده است.رئیس کنفرانس علوم 
و فنون هسته ای ادامه داد: نکته دیگر بحث تعهد جمهوری اسلامی و اشتراک گذاری 
دانش برای حل مسائل جهانی در حوزه محیط زیست است. ما سخاوتمندانه این 
آمادگی را داریم تا دانشی که با تلاش عمومی حاصل شده است را با جهان اشتراک 
بگذاریم. این موضوع بدون حمایت های ریاست  ســازمان انرژی اتمی، مهندس 
اسلامی ممکن نبود و من به نمایندگی از جامعه هســته ای ایران از ایشان و نیز از 
مدیر کل آژانس بین المللی انرژی هسته ای، بخاطر حمایت هایی که داشتند و قول 

استمراری که دادند، تشکر و قدردانی می کنم.
انرژی هسته ای اقتدار آفرین و ثروت ساز  

رئیس سازمان انرژی اتمی ایران نیز در این مراسم گفت: محور اساسی پرچمداری 
برای پیشوایی فناوری های قدرت ساز و ثروت ســاز مانند انرژی هسته ای است. 
ذخایر زیرزمینی در یک دوره ای، در عصر گذشته می توانستند قدرت ساز باشند اما 

امروز قدرت در این عناصر تعریف شده است.محمد اسلامی در ابتدای صحبت های 
خود از نقش ویژه و بی بدیل رهبری در پیشرفت های علمی و فناوری کشورگفت و 
تأکید کرد که این پیشرفت ها بدون لطف، عنایت و دوراندیشی مقام معظم رهبری 
که حکیمانه، مســتمر، پایدار و بدون توقف بر توســعه علمی و فناور کشور تأکید 
می کنند، امکان پذیر نبوده است. حمایت و عنایتی که »نعمتی بزرگ« برای ایران 
است. اسلامی ادامه داد: تأکید ایشان بر حوزه های نوین، به ویژه فناوری هسته ای 

است و این حوزه ها برای کشور یک فرصت بی نظیر و برای جوانانی که به دنبال رشد 
هستند، فرصتی برای رشد و تعالی است.

معاون رئیس جمهور اضافه کرد: در ۲۱ خرداد ماه سال گذشته، مقام معظم رهبری 
فرمودند که صنعت هســته ای برای ایران آبرو است و در ســطح بین المللی برای 

جمهوری اسلامی اعتبار بین المللی به همراه می آورد.  
رئیس ســازمان انرژی اتمی ایران با تأکید بر اینکه نگاه بــه علم، فناوری، نوآوری 
یک چرخه است که در آن قادر به تبدیل ایده به محصول هستید، گفت: شما وقتی 
ظرفیت و قدرت تبدیل ایده به محصول را داشته باشید، حتماً توانایی تأثیرگذاری 
در زندگی و مردم جامعه خود را خواهید داشــت. با این نگاه شما قادر خواهید بود 
بنیان های اقتصاد ملی را به معنی واقعی کلمه مستحکم تر کرده و در ادامه زنجیره 
ارزش را بر پایه علم و دانش تقویت کرده و رونق دهید تا در ادامه شــاهد به وجود 
آمدن اقتصاد دانش بنیان باشید.اسلامی تأکید کرد: خروجی اقتصاد دانش بنیان 
را می توان جوشــش، تلاش و فعالیت های علمی بدون توقف دانست که همواره 
در آن زایش فناوری وجود دارد و می توان آن را به سیســتم و سامانه تبدیل کرد تا 
مردم شــاهد ارزش آفرینی اجتماعی و اقتصادی آن باشند.معاون رئیس جمهور 
گفت: این مسیری است که مقام معظم رهبری به برکت خون شهدا و انقلاب روی 
آن تأکید داشته اند و ســازمان انرژی اتمی ایران یکی از ثمرات این تفکر و راهبرد 
در عرصه ملی به حساب می آید.اســلامی تأکید کرد: باید قدر این نگاه را دانست و 
تلاش های مربوط به آن را بی وقفه گسترش داد. دشمنان ما با مخالفت، مزاحمت، 
تحریم، ترور، عملیات خرابکاری صنعتی و دیگر موارد تلاش کردند تا ما به موفقیت 
نرسیم و این یک واقعیت است و فرضی نیست. رئیس سازمان انرژی اتمی ایران 
با اشاره به اینکه دشمنان با بستن مسیرهای درآمدی به دنبال تضعیف منافع مالی 
بودند اما با پیشرفت های به دست آمده، تمام برنامه های آنها با شکست مواجه شد، 
گفت: شعار آمریکایی به عنوان ســردمداران نظام سلطه در جهان، پیشتازی برای 
پیشوایی است. شعاری که در سند راهبردی خودشان در بحث منافع و امنیت ملی 
هرســاله روی آن تأکید دارند. موضوعی که جغرافیای خاصی نداشته و آن را برای 
کل جهان متصور هستند و این مسئله در اسناد منافع ملی آنها نیز قید شده است. 
برای دستیابی به این شعار در راستای اهداف منافع ملی خودشان دو عبارت را دنبال 
می کنند که با »دیپلماســی« یا »زور« این هدف باید تأمین شود.رئیس سازمان 
انرژی اتمی ایران با اشاره به اینکه در دنیای امروز محور اساسی برای پرچمداری و 
پیشوایی، داشتن فناوری های قدرت ساز و ثروت ساز است، اضافه کرد: در دوره ای 
ذخایر زیرزمینی قدرت ســاز بودند اما امروز قدرت در این عناصر معنا می گیرد و به 
همین دلیل است که بابت آن شاهد وقوع جنگ در جهان هستیم تا با همه ابزارها 
کاری کنند که رقیبی باقی نماند.اسلامی اضافه کرد: این بخشی از حقایق جهان امروز 
است که با همه ابزارها از جمله تحریم به دنبال ضعیف کردن رقبا هستند و در کنار آن 
نظام بین الملل نیز تحت سلطه آنها است. اتفاقی که امروز استانداردهای دوگانه این 
نهادهای بین المللی در موضوعی چون حقوق بشر و انسانیت را در غزه شاهد هستیم. 
اینکه بیرحمانه غارت و قتل عام کرده و به هیچ زن، مــرد و کودکی رحم نمی کنند. 
این گستاخی و حرکت بی شرمانه حتی صدای هم کیشان خودشان را نیز درآورده 
است. شما چندی پیش شاهد بودید که یهودی های مقیم آمریکا تظاهرات سنگینی 
داشتند و با ورود به کنگره و به روایت فیلم هایی که منتشر شد، آن را تسخیر کردند. 
در حالی که هم کیشان خودشان علیه آنها شدند اما شاهد این هستیم که آمریکا از 

این جنایت ها حمایت کرده و قطعنامه ها را وتو می کند.

در اختتامیه اولین کنفرانس علوم و فنون هسته ای مطرح شد

کنفرانس ۲۰۲۴، فرصتی برای تقابل با جریان مخرب علیه صنعت هسته ای ایران 

تقدیم به روح پاک »مجید شهریاری«
در بخشی از مراسم اختتامیه بیانیه پایانی هم قرائت شد. بیانیه ای که در آن تأکید شده بود توفیق این رویداد مهم به روح شهید شهریاری تقدیم می شود.

در ادامه بخش هایی از این بیانیه را می خوانید: »در خاورمیانه، ایران همواره در خط مقدم پژوهش و نوآوری هسته ای و میزبان همایش های مرتبط بوده که حاکی از 
تعهد این کشور به تقویت همکاری ها و تبادل دانش در این زمینه حیاتی بوده است. مباحثات و گفت وگوهای علمی مطروحه در این گونه از همایش ها در شکل دهی 
آینده دانش هسته ای و کاربردهای آن در دنیا)خاورمیانه( مؤثر خواهد بود. این همایش، محفلی پیشرو برای محققان، دانشمندان، مهندسان، و کارشناسان صنعت 
فراهم نمود تا در آن به تبادل اطلاعات و نظرات در خصوص پیشرفت های اخیر، چالش های پیش رو و نوآوری های حوزه های مرتبط با علم و فناوری هسته ای بپردازند. 
این همایش شاهد برنامه های متنوعی اعم از سخنرانی های کلیدی، نشست های عمومی و میزگرد ها بود و مقالات متعددی به صورت شفاهی و پوستری در طیف 
وسیعی از موضوعات ارائه شد: طراحی، بهره برداری و ایمنی رآکتورهای هسته ای، مدیریت چرخه سوخت هسته ای و دفع زباله، سپر هسته ای و حفاظت در برابر 
تشعشعات، مواد هسته ای و یکپارچگی ساختاری، فناوری های پیشرفته هسته ای و کاربردهای آنها، انرژی همجوشی و فیزیک پلاسما، سیاست هسته ای، مقررات و 
تلاش  برای منع اشاعه و پزشکی هسته ای و رادیوداروها... این رویداد فرصت بی نظیری برای شرکت کنندگان فراهم کرد تا در گفتگوهای میان رشته ای مشارکت داشته 
باشند، به اشتراک یافته های پژوهشی بپردازند و همکاری ها را با هدف تقویت نوآوری و پیشرفت در علم و فناوری هسته ای گسترش دهند. شرکت کنندگان از فرصت 
ارتباط با همتایان و پیشگامان صنعت، سیاست گذاران و دانشگاهیان بهره مند شــدند... هدف از برگزاری این همایش تقویت ارتباطات، بهبود مشارکت و پیشرفت 
در مرزهای علم و فناوری هسته ای بود. لذا، توصیه می شود که این شتاب و تعهد ظهور یافته در برگزاری ICNST۲۰۲۴ در تعاملات آتی نیز پیگیری شود تا سرانجام 
منجر به گفت وگوهای چندجانبه ای گردد که برای گذار هسته ای پیش رو حیاتی است. ما به عنوان شرکت کنندگان، از مسئولین محترم جمهوری اسلامی ایران تقاضا 
داریم برای رونق بخشی به صنعت هسته ای و توجه به آینده شغلی دانشجویان، حداقل هر دو سال یک بار همایش بین المللی علوم و فناوری هسته ای برگزار شود...

در پایان، توفیق این رویداد مهم را به روح پاک استاد مجید شهریاری تقدیم می کنیم.«

دستاوردهای 
برجسته هلدینگ 
پتروپالایش در 
توسعه و نوآوری
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شنبه  ۲۲  اردیبهشت  ۱۴۰۳  /  ۲ ذی القعده  ۱۴۴۵  /   ۱۱ می ۲۰۲۴ /  شماره ۴۰۸۱

 سکاندار  شهرداری نجف آباد معرفی شد
عباس مرادی در نشست رسمی شورای اسلامی دوره ششم نجف آباد، به عنوان سی وسومین شهردار 
نجف آباد انتخاب شد. اسماعیل آخوندی، رئیس شورای اســلامی شهر نجف آباد در این نشست 
اظهار کرد: به دنبال استعفای عبدالرسول امامی شهردار قبلی نجف آباد در ۱۴ بهمن ۱۴۰۲ و تعیین 
سرپرست برای شهرداری، شورای شهر در راستای انتخاب شهردار جدید، سوابق ۱۵ گزینه مختلف را 
بررسی کرد و در نهایت به دو گزینه نهایی عباس مرادی و محمد مغزی رسید. رئیس شورای اسلامی 
نجف آباد با اشاره به خواسته مطرح شده محمد مغزی مبنی بر پذیرش این سمت در صورت وجود 
اجماع نظر تمامی اعضا و نبود اتفاق آراء، پس از بحث و بررسی مفصل اعضای شورای شهر، عباس 

مرادی دیگر گزینه این مرحله را به عنوان شهردار نجف آباد انتخاب و معرفی کرد. 
به گزارش »ایمنا«، عباس مرادی که در کارنامه کاری خود شهرداری شهرهایی همچون فولادشهر و 
کلیشاد دیده می شود، در سال های گذشته به عنوان مدیر منطقه در برخی مناطق نجف آباد فعالیت 

کرده است.

کاشان میزبان مسابقات کشوری بسکتبال
 رئیس اداره ورزش و جوانان کاشــان گفت: دور دوم مسابقات امید بســکتبال کشور طبق برنامه 
زمانبندی به میزبانی کاشــان برگزار شــد. محمدجواد ســلامیان زاده عنوان کرد: در دور نخست 
مسابقات لیگ امید بســکتبال که دو هفته پیش در کاشان و قم برگزار شد، هشت گروه سه تیمی 
شامل ۲۴ تیم از جمله تاک کاشان، کشاورز قم، فرخ دانه شــهرکرد، اس اس پی اصفهان، شهباز 
شاهرود، آرارات تهران، فراز تهران، الوند قزوین، خانه بســکتبال ابهر، پارسه دامغان، شوآن پارسه 
تهران، خانه بسکتبال مهاباد، خانه بســکتبال ایلام، خانه بسکتبال همدان، جنوب نوین ماهشهر، 
پترونوین ماهشهر، رعد پدافند دزفول، کارزین البرز، پاس بندر لنگه و شهر بسکتبال قشم با یکدیگر 
به رقابت پرداختند. وی افزود: در دور دوم و در گروه »ج« مســابقات، تیم های تاک کاشان، خانه 
بسکتبال گرگان و نفت تهران به میزبانی کاشان با یکدیگر به رقابت می پردازند. وی با بیان اینکه دور 
دوم این مسابقات از ۱۹ تا ۲۱ اردیبهشت و در سالن تختی کاشان برگزار شد، افزود: پس از اتمام این 
رقابت ها، گروه بندی جدیدی انجام خواهد شد و ۱۶ تیم از هشت گروه در مرحله سوم این مسابقات 
به مصاف هم می روند. او گفت: در این مرحله پس از جمع بندی نهایی تیم های دوم و سوم حذف 

و تیم های اول و دوم صعود می کند.

پلمپ ۱۰ واحد صنفی متخلف در بادرود
فرمانده انتظامی شهرستان نطنز ضمن لزوم اخذ مجوز از سوی واحدهای صنفی برای فعالیت اظهار 
کرد: پلیس بر اساس رسالت و وظیفه خود با واحدهای صنفی فاقد مجوز در شهرستان نطنز برخورد 
قانونی می کند. سرهنگ مهدی کریمی در گفت وگو با »تسنیم« افزود: پلیس در بادرود با واحدهای 
صنفی و فاقد مجوز برخورد قانونی صورت داد چراکه به تذکرات صادره از سوی پلیس بی توجهی کرده 
بودند. وی ابراز کرد: تعداد ۱۰ واحد صنفی فاقد پروانه کسب علی رغم تذکرات پلیس و بی توجهی 
به این تذکرات پلمپ شد. ســرهنگ کریمی گفت: تمام کسبه های شهرستان نطنز در وقت قانونی 
نسبت به دریافت پروانه کسب اقدام کنند در غیر این صورت پلیس با پلمپ اصناف با آنان برخورد 

می کند و در این زمینه با کسی تعارف ندارد. 
وی در بخش دیگری از سخنان خود از دستگیری سارق به عنف در ابیانه نطنز خبر داد و تصریح کرد: 
در پی وقوع یک فقره سرقت به عنف تلفن همراه از شهروندان در ابیانه موضوع دستگیری سارق یا 
سارقان در دستور کار پلیس قرار گرفت. فرمانده انتظامی شهرستان نطنز افزود: در این رابطه یک 
سارق حرفه ای شناسایی و متهم در یک عملیات غافلگیرانه و ضربتی در مخفیگاهش دستگیر شد 

و متهم در تحقیقات تکمیلی به دو فقره سرقت به عنف تلفن در ابیانه اعتراف کرد.

سرپرست جمعیت هلال احمر  اردستان خبر داد؛

اعزام ۲ کاروان سلامت به مناطق کم برخوردار در سال گذشته
سرپرست جمعیت هلال احمر اردستان گفت: دو مرحله کاروان سلامت 

به مناطق کم برخوردار شهرستان اردستان در سال گذشته اعزام شد.
به گزارش »مهر«، مجید زارعی شامگاه چهارشنبه در جمع خبرنگاران، 
اظهار کرد: هفته هلال احمر از ۱۸ لغایت ۲۴ اردیبهشت ماه با شعار »با 
مشارکت شما، سربلندیم«، همراهی ۳ میلیون داوطلب با هلال احمر 
در ارائه خدمات بشردوستانه، برگزار می شود. وی افزود: در سال گذشته 
مبلغ چهار میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریال کمک هــای درمانی و دارویی به 
مددجویان پرداخت شده همچنین ۳۰۰ بسته لوازم التحریر به دانش 
آموزان بی بضاعت در قالب طرح ارمغان مهر به ارزش یک میلیارد و 7۵ 

میلیون ریال اهدا شده است. 
سرپرست جمعیت هلال احمر اردستان خاطرنشان کرد: تهیه و توزیع 
۲۵۰ بسته سبد غذایی به ارزش دو میلیارد و ۲7 میلیون و ۵۰۰ هزار ریال 

از اقدامات انجام شده جمعیت هلال احمر اردستان بوده است.
زارعی با اشاره به اعزام دو مرحله کاروان سلامت به مناطق کم برخوردار 
شهرســتان اردســتان، بیان کرد: در این دو مرحله خدمات پزشــکی، 
آموزشــی و حمایتی به ارزش۸۰7 میلیــون ریال به افراد ارائه شــده 
است. وی تصریح کرد: مبلغ 7۰۰ میلیون ریال کمک های مردمی جهت 

آسیب دیدگان از حوادث جمع آوری شده است.
سرپرست جمعیت هلال احمر اردســتان ادامه داد: برگزاری ۴۱ دوره 
آموزش های امداد و کمک های اولیه، مخاطرات و پایه داوطلبی برای 
۸۰۰ نفر و برگزاری ۹ دوره تخصصی برای ۱۶۰ نفر نیز از اقدامات جمعیت 
هلال احمر اردستان در سال ۱۴۰۲ بوده است. زارعی اضافه کرد: واحد 
داوطلبان این جمعیت با ۱۰ خانه هلال احمر در سطح شهرستان با هدف 

ارتقای سطح ایمنی و ارتقای سطح آگاهی مردم در حال فعالیت است.
وی اضافه کرد: اجــرای برنامه های فرهنگی امــور جوانان، طرح ملی 
دادرس در مدارس شهرســتان، برگزاری المپیاد شهرستانی دادرس 
و اعزام تیم های منتخب به المپیاد اســتانی و افتتاح دفتر نمایندگی 
بخش زواره از انواع برنامه های اجرا شده جمعیت هلال احمر اردستان 

در سال گذشته است.
سرپرســت جمعیت هلال احمر اردستان یادآور شــد: غبار روبی گلزار 
شهدا، دیدار با خانواده شهدا، تجلیل از مدیران و مربیان فعال در جمعیت 
هلال احمر، اجرای پروژه های داوطلبی، گردهمایی داوطلبان و افتتاح 
خانه های هلال جدید از برنامه های پیش رو در هفته هلال احمر است.

 رئیس اتاق اصناف کاشان گفت: عدم درج قیمت 
و صدور فاکتور بیشــترین تخلفات صنوف کاشان 
است.مهدی باقی مجرد در گفت وگو با »تسنیم« با 
بیان اینکه عمده پرونده های تشــکیل شده در اتاق 
اصناف کاشان عدم درج قیمت و عدم صدور فاکتور 
است، اظهار کرد: تمامی واحدهای صنفی الزاماً باید 
قیمت محصولات خود را درج کنند. وی با بیان اینکه 
تمامی واحدهای صنفی پس از فروش محصولات 
خود ملزم به صدور فاکتور هســتند، افزود: مواردی 
که منجر به تشکیل پرونده می شــود، کم فروشی 
یا گران فروشــی، احتکار و تقلب در معامله است و 
تمامی واحدهای صنفی باید این موارد را مد نظر قرار 
دهند. رئیس اتاق اصناف شهرستان کاشان با اشاره 

به در نظر گرفتن جریمه های سنگین برای واحدهای 
صنفی متخلف ابــراز کرد: بازرســان اداره صنعت، 
معدن و تجارت و یا اتاق اصناف به صورت مستمر با 
گشت های تخصصی و مشترک بر واحدهای صنفی 
نظارت کرده و متخلفان تا ۱۰ برابر مبلغ تخلف جریمه 
می شوند. وی با اشاره به انجام معاملات شهروندان 
کاشــانی در بســتر فضای مجــازی و برنامه های 
کاربردی تلفن همراه گفت: حتماً توجه داشته باشند 
در هر معامله الزاماً باید خریدار و فروشنده در یک 
واحد صنفی دارای مجوز این معامله را انجام دهند. 
باقی مجرد تصریح کرد: شهروندان هر کالایی که در 
فضای مجازی می بینند برای اطمینان از خرید خود 
باید به واحد صنفی دارای مجوز مراجعه کنند چراکه 

شکایات متعددی به اتاق اصناف شهرستان کاشان 
ارجاع شده است و اگر معامله در واحد صنفی دارای 
مجوز انجام نشود قابل پیگیری نیست. وی با بیان 
اینکه خریــداران در قبال خریــد کالا حتماً فاکتور 
دریافت کنند، تأکید کرد: شرایط کالا از جمله مدت و 
شرایط گارانتی و تمامی موارد در فاکتور قید شود تا 
اگر در آینده نیاز بود به استناد فاکتور اطلاعات مورد 

نیاز در دسترس باشد.

بیشترین تخلفات صنوف کاشان چیست؟

طرح پلاک های هوشمند پستی برای اولین بار در غرب استان در شهر افوس بویین میاندشــت اجرایی شد.رئیس اداره اطلاعات مکانی اداره کل پست استان 
اصفهان گفت: اجرای طرح پلاک های هوشمند پستی اولین بار در کشور در اصفهان اجرا و هم اکنون هم شهر افوس به عنوان اولین شهر در غرب اصفهان مجری 
پیاده سازی این طرح است. محمد پژوهش با اشاره به اینکه روند خرید های اینترنتی سرعت گرفته ونصب این پلاک ها برای سرعت در ارسال بسته های پستی 
اهمیت دارد، افزود: پیش از این ۵ کامیون بسته پستی وارد استان می شد، اما هم اکنون ۶۵ کامیون بسته پستی از استان های دیگر وارد و توزیع می شود. وی 
گفت: این پلاک ها مجهز به QR کد هســتند که افراد با اسکن کردن آن در تلفن همراه به خدمات همه دســتگاه های اداری و اجرایی دسترسی پیدا می کنند و 
می توانند درخواست مورد نظر خود از هردستگاهی را ثبت کنند.رئیس اداره اطلاعات مکانی اداره کل پست استان ادامه داد: برای هر ساختمان تنها یک پلاک 
نصب می شود، اما کدپستی برای هر واحد در نظر گرفته شده، که در زمان اسکن کردن QR تمام کد های پستی ساختمان قابل مشاهده است. وی گفت: یکی از 
مزیت های مهم این طرح آن است که ارتباط دو سویه بین مردم و دستگاه ها برقرار می شود و از طرفی هنگام گرفتن خدمات الکترونیک همه چیز شفاف است و 

امضا های طلایی هم که ممکن بود وجود داشته باشد، حذف می شود.

خبر روز آغاز نصب پلاک هوشمند پستی در شهر افوس 

عکس خبر

برداشت گل 
محمدی در کاشان

مراسم برداشت گل محمدی 
و گلاب گیــری هر ســال در 
۱۴ اســتان ایران بــه صورت 
عمده از اوایل اردیبهشــت تا 
اواخر خرداد برگزار می شــود. 
معروف ترین گلاب جهان گلاب 
کاشان است. کاشان با تولید 
بیــش از ۱۵ هزار تــن گلاب، 
بزرگ ترین تولیدکننده گلاب 

محسوب می شود.

رئیس اداره کار، تعاون و رفاه اجتماعی تیران و کرون:

 ۲۸ میلیارد ریال تسهیلات برای مشاغل خانگی 
تیران و کرون توزیع شد

رئیس اداره کار، تعاون و رفــاه اجتماعی تیران و کــرون گفت: ۲۸ میلیارد ریال تســهیلات برای 
راه اندازی مشاغل خانگی این شهرستان در یک سال گذشته توزیع شده است.عباس دادخواه در 
گفت وگو با »ایسنا«، اظهار کرد: تسهیلات قرض الحسنه و حمایتی برای مشاغل خانگی براساس 
برنامه ابلاغی و تصویب شــورای اشــتغال تیران و کرون توزیع می شود که ســهمیه سال گذشته 
این منطقه ۲۶ میلیارد و ۶۰۰ میلیون ریال بود و براســاس تقاضا این ســهمیه تا ۲۸ میلیارد ریال 
افزایش یافت. وی ادامه داد: دســتگاه های اداری تیران و کرون براســاس مأموریت کاری خود، 
تشــکیل پرونده متقاضیان را انجام می دهند و پس از تصویب، توزیع اعتبارات از طریق بانک های 
عامل انجام می شــود.رئیس اداره کار، تعاون و رفاه اجتماعی تیران و کرون بیــان کرد: اعتبارات 
اشتغال زایی ۱۴۰۳ تاکنون ابلاغ نشده است ولی براســاس پیش بینی، این اعتبار نسبت به سال 
قبل افزایش می یابد. توزیع اعتبارات اشــتغال زایی تبصره ۱۶ که توســط کمیته امداد و بهزیستی 
توزیع می شود در یک ســال گذشــته به بیش از 7۰ میلیارد ریال رســید و این اعتبار به اشخاص 
دهک های کمتر از پنج اختصاص پیدا می کند. وی با بیان اینکه میزان اشتغال در این شهرستان در 
 یک سال گذشته ۱۲۰ درصد افزایش یافته است، اظهار کرد: زمینه اشتغال بیش از ۱۶۰۰ نفر فراهم 

شد.
 او گفت: با توجه به سرمایه گذاری در بخش کشاورزی و صنعتی و افزایش گونه های شغلی در این 
عرصه ها، میزان اشتغال زایی نیز روند رو به رشدی را در این منطقه دارد. دادخواه ادامه داد: مشاغل 
خانگی در رشته های صنایع دستی، هنرهای دیجیتال و فناوری های نوین در حال افزایش است و 

متقاضیان پس از کسب پروانه کار، در این عرصه فعال می شوند.

حرکت کاروان های شادی در دهه کرامت در تیران
رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی تیران و کرون گفت: کاروان های شادی هم زمان با دهه کرامت در 
این شهرستان به حرکت در آمده و در مناطق شهری و روستایی برنامه اجرا می کنند.علی معینی در 
گفت وگو با »ایسنا« به برنامه های دهه کرامت در تیران و کرون اشاره و اظهار کرد: ایجاد شور و نشاط 
معنوی و مشارکت مردمی در بزرگداشت این مناســبت رویکرد برنامه ها بوده که مفاهیم رضوی و 

احسان و دوستی با اهل البیت)ع( گسترش خواهد یافت. 
وی افزود: عمده برنامه های این دهه به صورت مردمی و مشارکت تشکل های مردمی اجرا خواهد 
شد که دســتگاه های دولتی و اداری از آن ها حمایت می کند. به گفته رئیس اداره فرهنگ و ارشاد 
اسلامی تیران و کرون، حرکت کاروان شادی با اجرای برنامه های فرهنگی و هنری ویژه خانواده ها، 
کودکان و نوجوان و مسابقه فرهنگی از جمله این برنامه ها است که در مناطق شهری و روستایی اجرا 
می شــود.معینی ادامه داد: خادمین حرم حضرت معصومه)س( نیز در سه روز از این جشن های 
مردمی همراه با کاروان شادی خواهد بود و برنامه هایی را اجرا می کنند. وی یادآور شد: مدارس یکی 
از مراکز میزبان این گروه های هنری، خادمان حضرت معصومه)س( و کاروان شادی هستند که 

بخش ویژه آن برای مدارس دخترانه است. 
رئیس اداره فرهنگ و ارشــاد اســلامی تیران و کرون با بیان اینکه شــهرداری ها و دهیاری ها در 
اجرای برنامه های کرامت همکاری دارند، تصریح کرد: جشــن و همایــش ۳۰۰۰ نفری خانوادگی 
رضوی نیز پیش بینی شــده که هفته آینده اجرا می شــود کــه در این همایــش خانوادگی علاوه 
بر ارائــه برنامه های هنری، نمایشــگاه فرهنگــی و دســتاوردهای دختران شهرســتان نیز برپا 
خواهد شــد. وی خاطرنشــان کرد: جشــن های مردمی در بیش از 7۰ مســجد این شهرستان 
 برگزار و آیین تکریم آســتان مقدس امامــزادگان با همــکاری اداره اوقاف و امــور خیریه انجام 

می شود.

اخبار

 فرمانده انتظامی تیران و کرون:

گسترش حجاب در جامعه 
نیازمند همکاری دیگر 

نهادها است
فرمانــده انتظامی تیــران و کــرون گفت: 
گسترش حجاب و عفاف و کنترل بی حجابی 
در جامعه تنها وظیفه پلیس نبوده و نیازمند 

همکاری دیگر نهادها است.
به گــزارش »ایمنــا«، مهــدی نیکبخت در 
گردهمایی مردم تیــران در تجلیل از پلیس 
بــرای اجرای طــرح نــور در محل قــرارگاه 
فرماندهی انتظامــی تیران و کــرون اظهار 
کــرد: ناهنجاری هــای اجتماعــی مثل بی 
حجابی از آســیب های اجتماعــی بوده که 
نیازمند فعالیت های فرهنگی و غیر امنیتی 
اســت. وی افزود: گســترش فرهنگ های 
ناب اســلامی و هنجارهــای اجتماعی مثل 
حجاب در جامعه مستلزم همکاری مشترک 
مردم، نهادهای فرهنگی و اجتماعی است و 
اقدامات آنها پیــش از ورود پلیس ضرورت 
دارد. فرمانده انتظامی تیــران و کرون ادامه 
داد: همه اقدامات گسترش عفاف و حجاب 
در جامعه معطوف بــه فعالیت پلیس نبوده 
بلکه دیگر نهادها نیز باید بــا تولید محتوای 
مناســب، اغنای فکری، آمــوزش و آگاهی 
بخشی در این حوزه فعالیت کنند. نیکبخت 
اضافه کرد: دشمن از ظرفیت فضای مجازی 
برای صدمه زدن به اندیشه های اسلامی بهره 
گرفته که فعالان این بســتر نیز در کشورمان 
باید با تولید محتوای مناســب کار کنند. وی 
به نقش خانواده ها در گسترش فرهنگ های 
اسلامی مثل حجاب اشــاره کرد و گفت: در 
نهاد خانواده باید موضوعــات تربیتی مورد 
توجه باشــد و عفــاف و حجاب بــه عنوان 
موضوعات مهم در بین دختران نهادینه شود. 
فرمانده انتظامی تیران و کرون با اشــاره به 
بنیه اعتقادی مردم این شهرســتان اذعان 
کرد: ناهنجاری های اجتماعی در این منطقه 
کمتر مشاهده شده و مردم همکاری خوبی 
دارند، اما حفظ فرهنگ و اعتقادات از اهمیت 

خاصی برخوردار است.

با مسئولان

استان

رئیس اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان اصفهان گفت: 
پروژه جاده ورودی، خروجی »چشــمه لادر« خمینی شــهر به عنوان 
مطالبه دیرین اهالی این شهرســتان در دو مرحله اجرا می شود.فرزاد 
دادخواه در حاشیه بازدید از پروژه های حمل و نقل جاده ای شهرستان 
خمینی شــهر در گفت و گو با »ایرنا« افزود: ملاحظات جمع بندی این 
پروژه که سال ها معطل مانده بود، به نتیجه خوبی رسیده و قرار است در 
دو مرحله اجرایی شود. وی اضافه کرد: روکش آسفالت محور کمربندی 
قدیم خمینی شــهر، پروژه های گردنه دوشــاخ، تقاطع اصغرآباد و پل 

حسین آباد در شهر دُرچه نیز در اولویت اجرا قرار دارد. دادخواه همچنین 
از راه اندازی شــهرک حمــل و نقل خمینی شــهر خبــر داد و افزود: با 
تخصیص اعتبار و هم افزایی نهادهای مربوطه در اســتان و شهرستان، 
این پروژه ها نیز امسال اجرا خواهد شد.نماینده و منتخب مردم خمینی 
شهر در مجلس شورای اســلامی نیز با بیان اینکه بیشترین پروژه های 
عمرانی در این شهرســتان مربوط به اداره کل راهــداری و حمل و نقل 
جاده ای اســت، افزود: اجرای بســیاری از این پروژه ها به سود مردم 
شهرستان، استان و گردشگران خواهد بود اما اجرای آنها مقداری زمانَبر 

شده است. حجت الاســلام محمدتقی نقدعلی در گفت و گو با »ایرنا« 
افزود: حجم گردشگران درون و برون استانی این ضرورت را ایجاد می 
کند که اجرای جاده حادثه ساز چشمه لادر و سایر ریز پروژه های راهداری 
و حمل و نقل جاده ای در یک بازه زمانی مشخص به سرانجام برسد.به 
گزارش »ایرنا«، منطقه کوهستانی لادر خمینی شهر در مجاورت شهرهای 
نجف آباد و اصفهان، یکی از مناطق شــاخص گردشگری استان است. 
این منطقه در جاده کمربندی خمینی شهر به نجف آباد، بعد از دانشگاه 
آزاد اسلامی واحد خمینی شهر قرار دارد. از جاذبه های گردشگری این 
منطقه می توان به آبشار، چشــمه، چشم اندازهای دشت های اطراف و 

مسیرهای عبور آب اشاره کرد.

 پروژه  »چشمه لادر« خمینی شهر  در  ۲ مرحله اجرا می شود



در یک سال اخیر

شبکه های آبیاری و زهکشی در ٩٣٣ هکتار از مزارع اصفهان 
احداث شد

مدیر امور آب و خاک سازمان جهاد کشــاورزی اصفهان از احداث شبکه های آبیاری و زهکشی در 
٩٣٣ هکتار از مزارع این استان در یک سال اخیر خبر داد.

غلامرضا عشاقی در گفت و گو با »ایرنا« افزود: تجهیز این میزان از مزارع استان به شبکه های آبیاری 
و زهکشی صرفه جویی حدود یک میلیون و ۴٠٠ هزار متر مکعب آب را در پی داشته است. مدیر امور 
فنی و مهندسی سازمان جهاد کشاورزی اصفهان خاطر نشان کرد: ظرفیت اجرای پروژه های مرتبط 
با شبکه های آبیاری و زهکشی در حدود ۷۷ هزار هکتار از مزارع اصفهان همچنان وجود دارد و پیش 
بینی می کنیم که در قالب برنامه هفتم در ۱۶ هزار هکتار دیگر از اراضی این خط اجرا شود. عشاقی 
افزود: در صورت اجرای مقدار باقیمانده قادر به صرفه جویی در ۱۱۶ میلیون متر مکعب آب خواهیم 
بود که با توجه به منابع محدود آبی در اســتان رقم چشمگیری اســت. وی با بیان اینکه اعتبارات 
مصوب سفر ریاست جمهوری در سال مالی ۱۴۰۱ از منابع ملی و استانی برای پروژه های مدیریت 
آب و خاک به مبلغ 38۷8 میلیارد ریال بود، گفت: تاکنون بیش از 283۴میلیارد ریال آن تخصیص 
یافته است. مدیر امور آب و خاک سازمان جهاد کشاورزی اصفهان یادآور شد: اگر بیش از ۱۰2 هزار 
میلیارد ریال از محل اعتبارات استانی، ملی و مولد سازی طرح ها به ما تخصیص یابد )با احتساب 
حداقل تورم هر سال 2۰ درصد( زیرســاخت های مورد نیاز برای پروژه های فنی مهندسی از جمله 
شبکه های آبیاری و زهکشی در چهار سال و متناسب با پیش بینی های انجام شده تا پایان برنامه 

هفتم توسعه، عملیاتی خواهد شد.
مجموع اراضی زراعی قابل کشت استان اصفهان حدود ۴8۵ هزار هکتار است که در سال هایی که 
میزان بارش طبیعی است، حدود ۷۰ درصد آن به کشت محصولات زراعی مانند انواع غلات، حبوبات 

و محصولات علوفه ای، جالیزی و انواع سبزی و صیفی اختصاص می یابد.

محصولات لبنی صدرنشین صادرات صنایع غذایی
اطلاعات منتشر شده از سوی اتاق بازرگانی ایران حاکی از رشد ۱۴ درصدی صادرات صنایع غذایی 
در سال ۱۴۰2 نسبت به سال ۱۴۰۱ است و در این مدت از بین اقلام مختلف صنایع غذایی، بیشترین 

میزان صادرات مربوط به محصولات لبنی بود.
اطلاعات منتشر شده از ســوی اتاق بازرگانی ایران نشــان می دهد صادرات صنایع غذایی در سال 
گذشته حدود ۱۴ درصد نسبت به سال ۱۴۰۱ افزایش داشــته و به بیش از ۱.8۱ میلیارد دلار رسیده 
است. به طور کلی صادرات صنایع غذایی در پنج سال گذشته نوساناتی داشته و صادرات این صنعت 
در ســال های ۱3۹8 تا ۱۴۰2 به ترتیب حــدود ۱.۵۴، ۱.۵۰، ۱.۶۶، ۱.۵8 و ۱.8۱ میلیارد دلار بوده و 
متوسط قیمت صادراتی هر تن محصولات صنایع غذایی در سال های یاد شده به ترتیب ۱۱3۶، 8۷۵، 

۹۶2، ۱۰۱۵ و ۹۶2 دلار محاسبه شده است.
در بخش دیگری از این گزارش به اقلام عمده صادراتی در حوزه صنایع غذایی در سال گذشته پرداخته 
شده که نشان می دهد بیشترین صادرات در این بخش مربوط به محصولات لبنی بوده و طی مدت 
یاد شده ۵۵۱ هزار تن محصولات لبنی به ارزش ۷33 میلیون دلار از کشور صادر شده است. در رتبه 
بعدی رب گوجه فرنگی و آبمیوه و کمپوت قرار دارد که ارزش صادرات آنها در سال گذشته به ترتیب 
۱۴۵ و ۱2۶ میلیون دلار بوده است. انواع مخمرهای غذایی، کاکائو و فرآورده های آنها و انواع نان هم 
کمترین صادرات را در بین محصولات غذایی در سال گذشته به خود اختصاص داده اند به  طوری که 
صادرات سه گروه یاد شده در سال ۱۴۰2 به ترتیب ۴۱، ۴۹ و 8۰ میلیون دلار بوده است. بنابر اعلام 
ابوالحسن خلیلی، رئیس کمیسیون صنایع غذایی اتاق بازرگانی ایران، صادرات صنایع غذایی جهان 
در سال 2۰23 بالغ بر ۷۰۰ میلیارد دلار اعلام شده و نسبت صادرات صنایع غذایی ایران در این سال 

در مقایسه با صادرات صنایع غذایی در جهان، ۰.3 درصد بوده است.

مدیرکل فرودگاه های استان اصفهان: فرودگاه اصفهان ظرفیت جابه جایی 3 میلیون و ۲۵۰ هزار مسافر را در سال دارد

زیرساخت مناسب، موقعیت مهم

در نشست با تشکل های کارگری استان اصفهان مطرح و تأکید شددر نشست با تشکل های کارگری استان اصفهان مطرح و تأکید شد

عدم به کارگیری اتباع در مشاغل فنی

مدیرکل فرودگاه های اســتان اصفهان گفت: فرودگاه بین المللی شــهید 
بهشــتی اصفهان با برخورداری از دو ترمینال پروازهای داخلی و خارجی، 
ظرفیت پذیرش دو میلیون مسافر داخلی و یک میلیون و 2۵۰ هزار مسافر 
خارجی را دارد. به گزارش »ایمنا«، ابوذر ضیایی در هفتمین جلسه از سلسله 
جلسات »مسئولان پاسخ می دهند« و در نشست با اصحاب رسانه با بیان 
اینکه تمام فرودگاه های فعال در سطح کشور، تحت نظارت سازمان خاصی 
بوده اســت و زیر نظر آن فعالیت می کند، اظهار کرد: تعدادی از فرودگاه ها 
مانند جزیره خارک، جزیره لاوان و فرودگاه عســلویه به صورت مســتقیم 
تحت نظارت وزارت نفت فعالیــت دارند و تعداد محــدودی از فرودگاه ها 
مانند فرودگاه جزیره کیش و قشم تحت نظر منطقه آزاد هستند، همچنین 
فرودگاه های تحت نظارت نیروهای مســلح تنها فعالیت نظامی دارند، اما 
اغلب فرودگاه های کشور مانند فرودگاه شهید بهشتی اصفهان، زیرمجموعه 
شرکتی دولتی تحت نظارت وزارت راه و شهرسازی است که حدود ۵۰ فرودگاه 
تحت نظارت این شرکت فعالیت می کند. وی با بیان اینکه فرودگاه ها کاربری 
متفاوتی دارند و ۹ فرودگاه بین المللی مانند فرودگاه حضرت امام )ره( به 
صورت 2۴ ساعته برای پروازهای داخلی و خارجی فعالیت می کند، افزود: 
تعدادی از فرودگاه ها مرز هوایی هســتند و پروازهای داخلی را به صورت 
مســتمر برقرار دارند و برای پروازهای خارجی فعالیت شبانه روزی ندارند، 
بلکه تنها هنگام وجود پروازهای خارجــی حضور دارند، همچنین بعضی از 
فرودگاه ها تحت عنوان فرودگاه های محلی برای برقراری پروازهای داخلی 
فعالیت می کنند، بعضی دیگر از فرودگاه ها مانند شهید بهشتی اصفهان نیز 
مشترک هستند.مدیرکل فرودگاه های استان اصفهان با بیان اینکه استمرار 
خدمت رســانی مطلوب و ایمــن در صنعت هوانــوردی، راهبری مدیریت 
نگهداری و توسعه فرودگاه ها و سامانه های هوانوردی کشور از وظایفی است 
که برعهده داریم، عنوان کرد: ایجاد زیرســاخت و ارائه خدمات فرودگاهی 

مناسب، مدیریت تمام ترافیک هوایی کشور و ناوبری هوایی ایمن، کارآمد و 
اقتصادی که بر اساس معیارها و مقررات ملی و بین المللی تعریف شده، از 

وظایفی است که در حوزه راه و شهرسازی برعهده داریم.

تجهیز فرودگاه اصفهان به سامانه رادار
ضیایی با اشــاره به اینکه فرودگاه اصفهان با تأســیس در ســال ۱3۰8 از 
قدیمی ترین فرودگاه های کشور است، ادامه داد: این فرودگاه از سال ۱3۶۱ 
به محل فعلی منتقل شده است و چون در مرکز کشــور قرار دارد، محدوده 
ترافیکی استان از پیچیده ترین ترافیک های کشور است. وی با بیان اینکه 
بسیاری از مســیرهای پروازی از مجاورت فرودگاه شهید بهشتی اصفهان 
عبور می کنند، خاطرنشان کرد: این فرودگاه با زیرساخت مناسب نسبت به 
فرودگاه های کشور به عنوان فرودگاه احتیاطی بسیاری از پروازهای داخلی 
و خارجی مشخص شــده اســت که اگر در پروازی با مشکل جدی مواجه 
شــدیم، هواپیما می تواند در این فرودگاه بنشــیند.مدیرکل فرودگاه های 
استان اصفهان در خصوص امکانات و تجهیزات فرودگاه اصفهان اضافه کرد: 
دو باند پروازی استاندارد به طول ۴3۹۷ متر، دو باند استاندارد و مناسب از 
نظر استقامتی، 2۰ موقعیت پارک استاندارد، تجهیزات کمک ناوبری و نظارتی 
به روز در مقایسه با دیگر فرودگاه های کشور، تجهیزات ارتباطی و هواشناسی 
و تجهیزات امداد و نجات از سری امکانات و تجهیزات این فرودگاه است.

ضیایی تأکید کرد: در دسته ای از فرودگاه های کشور قرار داریم که به سامانه 
رادار مجهز هستیم و می توانیم بر پروازها از لحظه شروع تا زمان رسیدن به 
مقصد اشراف داشته باشیم و این امر ســبب ارتقای ضریب ایمنی پرواز و 
استفاده بهینه از فضا با پرواز در ایمن ترین و کوتاه ترین مسیر می شود.وی 
با بیان اینکه جزو معدود فرودگاه هایی هستیم که توانستیم دید پروازهای 
ورودی را به ۵۵۰ متــر کاهش دهیم، گفت: با تجهیز فــرودگاه اصفهان به 

سامانه هواشناسی ILS توانستیم دید پروازها را به ویژه در فصل های سرد 
سال که با کاهش دید مواجه می شویم، افزایش دهیم تا به علت چالش های 
آب وهوایی پروازی لغو نشود.مدیرکل فرودگاه های استان اصفهان با اشاره 
به اینکه با داشتن ترمینال بال هوایی، جزو سه فرودگاه برتر کشور هستیم، 
افزود: با ۱2 هزار متر مربع ظرفیت پرواز داخلی و پذیرش دو میلیون مسافر 
در سال توانستیم جوابگوی تردد مسافران در حوزه پروازهای داخلی باشیم، 
همچنین با ۱۵ هزار متر مربع ظرفیت ترمینال پروازهای خارجی، یک میلیون 

و 2۵۰ هزار مسافر داشتیم.

پوشش ۱۸ مســیر هوایی داخلی و پروازهای 4 شــرکت خارجی در 
فرودگاه اصفهان

ضیایی با تأکید بر اینکه در بازه زمانی ۱3۹۹ تا اواسط سال ۱۴۰۰ به علت شیوع 
کرونا نقطه اوج فرودگاه اصفهان بوده است، عنوان کرد: پیشرفت هایی در این 
بازه زمانی داشته ایم و در حال حاضر با توجه به مسائل پروازهای مسافران، 
محدودیت هایی برای پروازهای باری وجود دارد؛ با این حال، اتفاقات مؤثری 
در حال رخداد است، همچنین جایگاه تشریفات اختصاصی را در فرودگاه 
اصفهان داریم که در آینــده رونق بهتری خواهد داشــت. وی در خصوص 
چالش بازرسی بار مسافران با وجود دستگاه های پیشرفته بازرسی افزود: 
دســتگاه های Xray موجود در فرودگاه ها به صورت خودکار بار مسافران را 
بررسی می کند؛ با این حال، با مشاهده بعضی از موارد مشکوک موظف به 
بازرسی فیزیکی بار مسافران هستیم. مدیرکل فرودگاه های استان اصفهان 
با اشــاره به اینکه در چند دهه اخیر صنعت هوایی و فرودگاه ها تحت تأثیر 
تحریم ها قرار داشته اند و بیان اینکه در این شرایط 2۷۰ هزار تردد ورودی و 
خروجی داشتیم، عنوان کرد: در فرودگاه اصفهان ۱8 مسیر هوایی را پوشش 
می دهیم که آبادان، اهواز، تبریز، بندرعباس، تهران، جزیره خارک، رشــت، 
عسلویه، جزیره کیش و قشــم، کرمان، ماهشهر، مشــهد، زاهدان و لاوان 
بعضی از این مسیرها هســتند.ضیایی با بیان اینکه ۱۷ شرکت هواپیمایی 
داخلی و چهار شــرکت خارجی به فرودگاه اصفهان پرواز دارند، ادامه داد: 
در شش مسیر خارجی به کویت، قطر، اســتانبول، دبی، نجف و مسقط در 
عمان پرواز داریم و به صورت میانگین روزانه ۴۰ پرواز ورود و خروج داخلی 
 و حدود 8 تا ۱۰ پرواز ورود و خروج خارجی را از فرودگاه اصفهان مشــاهده 

می کنیم.
وی با اشاره به اینکه چهار پرواز هفتگی به نجف و ۴۰ پرواز تفریحی ورود و 
خروج به جزیره کیش از اصفهان داریم و در چند ماه اخیر شاهد رشد نسبی 
پروازها هســتیم، خاطرنشــان کرد: در خصوص تعداد پروازها در جایگاه 
مناسبی قرار داریم و بعد از فرودگاه امام )ره( و فرودگاه مشهد، رتبه سوم را 

به خود اختصاص داده ایم.

نشست استاندار با تشــکل های کارگری اســتان اصفهان و با 
حضور معاون سیاسی امنیتی و مدیر کل اداره تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی استان اصفهان برگزارشــد که در ادامه مشروح آن را 

می خوانید:

ایران در حوزه صادرات توانمندی های فناوری در تراز بین 
المللی قرار گرفته است

اســتاندار اصفهان با بیان اینکه کشــورمان در حــوزه صادرات 
توانمندی های فناوری در تراز بین المللی قرار گرفته است، گفت: 
این اتفاق مرهون مجاهدت ها و تلاش کارگرانی است که در این 

سرزمین عرق ریخته اند.
به گزارش »ایمنا«، سیدرضا مرتضوی در نشست با تشکل های 
کارگری اســتان اصفهان اظهار کرد: یکــی از موضوعاتی که در 
نگاه مکتبی ما به آن پرداخته می شود موضوع کار و کارگر است. 
وی افزود: موضوع کار و کارگر جایگاه کمال یافته ای در دین ما 
دارد به طوری که در ســیر تاریخی می بینیم همه انبیا و اولیای 
الهی در توصیه های آسمانی خود به ویژه در اسلام جایگاه ویژه 
و متفاوتی برای جوهــره کار و کارگر بیان کرده اند؛ تقدیس کار و 
کارگر و همســنگ بودن جان دادن او در حین کار با شهادت در 
راه خدا، تبییــن می کند که باید چه نگاهی بــه جامعه کارگری 

داشته باشیم.
استاندار اصفهان گفت: یکی از اقشاری که به طور ویژه در پیروزی 
انقلاب اســلامی نقش آفرینی کردند تا اســتقلال و آزادی به 
جامعه بازگردد کارگران بودند که با میدان داری خود کاری کردند 
کشوری که در حضیض ذلت بود به اوج عزت رسیده است. وی 
با اشاره به مکتوبات عوامل پهلوی از وضعیت ایران قبل از انقلاب 
اســلامی ابراز کرد: به گفته این عوامل ما در گذشته اراده اینکه 
از مرزهای جغرافیایی خود دفاع کنیم را نداشتیم و چند نقطه 
مانند بحرین را با گوشه چشم انگلیس ها واگذار کردیم. استاندار 
اصفهان تأکید کرد: اگر عزت امروز کشور در دنیا به نحوی شده 
که عملیات وعده صادق انجام می شود، مرهون زحماتی است 
که شــما کارگران کشــیده اید، به طوری که در حــوزه صادرات 
توانمندی های فناوری در تراز بین المللی قرار گرفته ایم، امروز 
بسیاری از اتفاقاتی که در عرصه بین المللی می افتد را منتسب 
به ایران و تجهیزات ایران می دانند این در حالی است که دشمن 
تلاش می کند با بمباران تبلیغاتی کف دســت ما را خالی نشان 
دهد و می بینیم کشــوری که در دفاع مقدس همه دنیا تلاش 
می کردند کالایی به آن صادر نشــود امروز همه تلاش می کنند 

کسی از آن فناوری خریداری نکند.
مرتضوی با اشاره به برگزاری کنفرانس علوم و فنون هسته ای 
در اصفهان یادآور شــد: در این کنفرانس حاضران از پیام های 
پیشتازانه انرژی هســته ای در ایران به شــگفتی درآمده اند و 

همه اینها مرهون مجاهدت ها و تلاش کارگرانی است که در این 
سرزمین عرق ریخته اند اما باید توجه داشت که تلاش دشمن 
نباید در نگاه وحدت آفرین کشور تأثیر بگذارد. وی افزود: حسب 
همین شرایط متناسب با شعار سال باید همت متفاوتی داشته 
باشــیم، رویکرد دولت در حوزه مباحث تولید بســیار متفاوت 
از گذشته بوده و با اســتفاده از تجربیات گذشــته سیاست و 
راهبردی را در اختیار ما گذاشته است. وی با اشاره به راه اندازی 
واحدهای راکد و کاهش نرخ بیکاری در اســتان به 8.۶ درصد، 
تشــریح کرد: امیدواریم این روند امتداد داشته باشد، رویکرد 
دولت مســامحه و کنار گذاشتن نیســت اما دولت همواره به 
مسئولان تأکید کرده که به صلاح جایگاه خود کار نکنید بلکه کار 

باید به نفع مردم باشد.
اســتاندار اصفهان با تأکید بر اینکه بخشــی از مسائل کارگران 
نیازمند داشتن زیرســاخت های قانونی است و بخشی نیاز به 
هماهنگی در سطح ملی یا استانی دارد، ادامه داد: تشکل های 
کارگری لیســت مطالبات خود را در اختیار کمیسیون کارگری 

استانداری قرار دهند تا برای آن مسیر تعریف کنیم.

برگزاری یــادواره کارگران جانباخته حیــن خدمت برای 
نخستین بار در استان اصفهان

معاون سیاسی، اجتماعی و امنیتی اســتاندار اصفهان گفت: 
امید است سال جاری یادواره ای مثال زدنی برای کارگرانی که در 

حوادث استانی جان باخته اند، برگزار کنیم.

محمدرضا جان نثاری در نشست استاندار با تشکل های کارگری 
استان اصفهان با اشاره به پاره ای از مطالبات کارگران اظهار کرد: 
مسائل کارگران استان توسط دستگاه های تخصصی پیگیری 
می شود، اما در نهایت به معاونت سیاســی استانداری ارجاع 
می شود. وی با اشــاره به اینکه جان باختن کارگر حین انجام 
وظیفه به منزله شهادت در راه خداست، برگزاری یادواره کارگرانی 
که در حوادث اســتانی جان باخته اند را جزو آرزوهای دیرینه 
خود دانســت و تأکید کرد: امید است ســال جاری یادواره ای 

مثال زدنی برای این قشر برگزار کنیم. 
جان نثاری اظهار کرد: پیشنهادی مطرح شد که کارگران از طریق 
کانون های صنفی خود مسائل را منتقل کنند؛ این اتفاق درحال 
رقم خوردن است و باید برای آن برنامه جدی تری داشته باشیم. 
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار اصفهان با اشاره به 
ممنوعیت به کارگیری اتباع خارجی در مشاغل فنی افزود: عدم 
به کارگیری اتباع خارجی در مشاغل فنی به طور جدی مورد رصد 

استانداری است و پیگیر این مسئله هستیم.

افزایش ۳۰ درصدی تعداد تشکل های جامعه کارگری در 
دولت سیزدهم

مدیر کل اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان نیز در 
این نشست با اشاره به افزایش 3۰ درصدی تعداد تشکل های 
جامعه کارگری در دولت ســیزدهم گفت: تا پیش از آغاز دولت 
سیزدهم ۶۰۰ تشکل وجود داشت؛ اما در حال حاضر این تعداد 

به ۷8۰ تشکل رسیده است.
میثم مداحی اظهــار کرد: بیــش از یک میلیــون و 28۰ هزار 
بیمه شــده تأمین اجتماعی با احتســاب جامعــه کارگری در 
اســتان اصفهان حضور دارند که 8۰۰ هزار بیمه شده اجباری و 
سایرین مســتمری بگیر و مشاغل آزاد هســتند. وی افزود: 
یکی از موضوعاتــی که در اداره کل تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
استان اصفهان در سال جاری انجام شــد، اقدام در خصوص 
سیاست های اعلامی و شعار سال مقام معظم رهبری با تأکید 

بر مشارکت مردم بوده است.
مدیرکل اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان ادامه 
داد: دولت ســیزدهم از ابتدای اســتقرار خود ایــن امر یعنی 
مشارکت مردم در تولید را سرلوحه کار خود قرار داد و بر همین 
اساس توســعه تشــکل ها را یکی از وظایف خود قرار دادیم، 
به طوری که از ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی تا پیش از شروع 
دولت سیزدهم ۶۰۰ تشکل وجود داشت؛ اما در حال حاضر این 
تعداد به ۷8۰ تشکل رسیده و این تعداد 3۰ درصد در این دولت 

افزایش یافته است.
مداحی تأکید کــرد: تشــکل ها را بیش از پیش باید توســعه 
دهیم، چون اعتقاد داریم تشکل ها زنجیره واسط بین دولت و 
جامعه کارگری و تصمیم ساز برای مجموعه حکمرانی هستند 
و مشارکت تشکل ها در سطح اســتان و ملی دغدغه امروز ما 
نیســت. وی خاطرنشــان کرد: در تنظیم روابط کار ۴۹ شعبه 
تشخیص و 3۱ شعبه حل اختلاف در اســتان وجود دارد که در 

این مسیر تشکل ها حضور فعال دارند، به طوری که روزانه 2۶۰ 
نفر از تشــکل ها در ادارات ما همچون کارمندان حضور دارند و 
در جلسات ما شرکت می کنند، مشــارکت در بهبود روابط کار به 
حداکثر خود رسیده است و با حمایت های استاندار قصد داریم 

آن را بهتر کنیم.
مدیرکل اداره تعــاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان اصفهان با 
تأکید بر لزوم نوآوری در این راه همچون سایر اصناف گفت: اگر 
دانش حقوقی مراجع حل اختلاف را داریم، کاهش رســیدگی 
در دعاوی را خواهیم داشــت و این امر هزینــه مالی و زمانی 
برای دولت و جامعه کارگری را کاهــش و به تبع آن انگیزه کار و 
تولید را کاهش می دهد. مداحی با تأکید بر اینکه باید به صورت 
ملی داوری در بین تشکل ها ایجاد کنیم، ابراز کرد: در خصوص 
مشارکت در سطح ملی هم حضور نماینده تشکل ها برای تعیین 
حداقل دستمزد هر سال انجام می شود و برای ما افتخار است 
که نماینده همه تشــکل ها از اســتان اصفهان انتخاب شده و 
پیگیر امور جامعه کارگری اســت. وی در خصوص برنامه های 
این اداره کل به مناسبت روز کارگر یادآور شد: جشنواره تجلیل 
از کارگران نخبــه، دیدار با رهبــر معظم انقلاب، دیــدار با ائمه 
جمعه و جماعات از جمله برنامه های ویژه این مناســبت بوده 
است و امیدواریم به تمام درخواست های انجام شده کارگران 
از جملــه مشــکلات مربوط به بحــث درمان، امنیت شــغلی 
 کارگران با اصلاح قانونی و زیرســامانه ها و قراردادها رسیدگی 

شود.

استاندار اصفهان گفت: یکی از اقشاری که به طور 
ویژه در پیروزی انقلاب اسلامی نقش آفرینی 
کردند تا استقلال و آزادی به جامعه بازگردد 
کارگران بودند که با میدان داری خود کاری کردند 
کشوری که در حضیض ذلت بود به اوج عزت 

رسیده است

اخبار
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    گردشگری و میراث4

نبضگردشگریاروپادردستچینیها

قاره سبز  زیر پای چشم بادامی ها

گسترش همکاری گردشــگری بین چین و اروپا به اقتصاد اروپا کمک 
خواهد کرد؛ زیرا گردشــگری یکی از صنایع اصلی در بیشتر کشورهای 

اروپایی محسوب می شود.
به گزارش »ایســنا«، آمار و ارقام منتشــر شده از ســوی آژانس های 
مسافرتی نشان می دهد، خرید تورهای اروپایی توسط چینی ها از اوایل 
سال ۲۰۲۳ و پس از اینکه چین محدودیت های سفر به خارج از کشور 

را پس از همه گیری کاهش داد، افزایش چشمگیری داشته است.
مقاصد سنتی محبوب اروپایی مانند فرانســه، اسپانیا و یونان بهترین 
انتخاب برای مسافران چینی هســتند، در حالی که مقاصد ویژه مانند 
صربســتان و مونته نگرو نیــز توجهات ویژه ای به ســوی خوب جلب 

کرده اند.
آژانس مسافرتی آنلاین »Qunar« اعلام کرد: برخی از مقاصد اروپایی 
از جمله آتن، برلین، میلان و زوریخ اخیراً شاهد افزایش جست وجوها 
توسط چینی ها بوده  است. به عنوان مثال، از ۲۲ تا ۲۸ آوریل، جست وجو 
برای تور آتن تقریباً سه برابر شــده، در حالی که جستجو برای تورهای 

برلین در مقایسه با هفته قبل تقریباً چهار برابر افزایش یافته است.
»چی چونگوانگ«، نایب رئیس آژانس مسافراتی »Toniu« در چین 
گفت: مقاصد در اروپای مرکزی و شرقی نیز به دلیل هزینه های کمتر 
و سیاست های دوســتانه تر ویزا، مســافران چینی بیشتری را جذب 

کرده اند. او اظهار کرد: ســفر به اتریش، جمهوری چک و مجارســتان 
معمولًا ۲۵ هزار یــوان )۳۵۰۰ دلار( بــرای هر نفر در تابســتان هزینه 
دارد، در حالی که ســفر به بریتانیــا و ایرلند برای هر نفر در تابســتان 
نزدیک به ۴۰ هزار یوان هزینه در بر خواهد داشــت. همچنین افزودن 
پروازهای مســتقیم از چین بــه مقاصد اروپای شــرقی و روش های 
 راحت تر درخواســت ویزا، مقاصد اروپای مرکزی و شرقی را جذاب تر 

می کند. 
صاحبان صنعت گردشــگری می گویند کــه اروپا از دیدن مســافران 
چینی بیشــتر خوشــحال می شــود؛ چرا که اقتصــاد این قــاره را به 
 جریان می انــدازد و به افزایش اشــتغال مرتبط با گردشــگری کمک 

می کند.
به گزارش »چاینادیلی«، شرکت تجزیه و تحلیل داده »Statista« که 
مقر آن در هامبورگ آلمان است اعلام کرده که سهم کل سفر و گردشگری 
در تولید ناخالص داخلی اروپا در سال ۲۰۱۹ حدود ۲.۱ تریلیون دلار بود، 
در حالی که این میزان در سال ۲۰۲۲ به حدود ۱.۹ تریلیون دلار کاهش 
یافت. سفر و گردشگری ســهم بزرگی از برخی اقتصادها در اروپا را به 
خود اختصاص داده است، برای مثال طبق آمار ارئه شده،  ۲۴.۸ درصد 
از تولید ناخالص داخلی کرواســی در ســال ۲۰۱۹ از سفر و گردشگری 

حاصل شده است.

»ساندرا کاروائو«، رئیس بازار گردشگری و رقابت پذیری سازمان جهانی 
گردشــگری، در مصاحبه اخیر خود عنوان کرده که چین یکی از بزرگ 
ترین منابع مسافر در جهان است؛ بنابراین، بهبود بازار گردشگری چین 

کلید توسعه صنعت گردشگری اروپا است.
»ادواردو ســانتاندر«، مدیر اجرایی کمیســیون ســفر اروپا به مجله 
»پیپلز دیلی« گفــت که مقاصــد اروپایی تلاش زیــادی برای جذب 
مســافران چینی انجام داده اند، مانند تعمیق همکاری با شرکت های 
هواپیمایی چین و برپایی نمایشگاه های گردشگری در چین. این کشور 
آسیایی دومین منبع بزرگ تأمین مسافران به اروپا قبل از همه گیری 
بوده و مقامات و صاحبان صنعت گردشــگری در این قــاره امیدوارند 
 امسال شــاهد ورود تعداد فزاینده ای از مســافران چینی به این قاره 

باشیم.
آمارهای رسمی حاکی آن است که در سال ۲۰۲۳، گردشگری داخلی در 
چین شاهد رشد قابل توجه با بیش از ۱۰۰ درصد رشد در درآمد و تعداد 
گردشــگران بود که به بیش از ۸۰ درصد از سطح ســال ۲۰۱۹ بازگشته 
است. گردشــگری بین المللی ورودی و خروجی چین در سال ۲۰۲۳ 
نیز افزایش یافته و تعداد کل گردشــگران از ۱۹۰ میلیون نفر فراتر رفته 
اســت، که بیش از ۲۸۰ درصد نسبت به ســال پیش از آن، افزایش را 

نشان می دهد.

 مدیر گردشگری سلامت دانشگاه علوم پزشکی مشهد پاسخ داد

 چگونه تعداد گردشگران سلامت در  مشهد 
افزایش پیدا می کند؟

مدیر گردشگری سلامت دانشگاه علوم پزشکی مشــهد گفت: برای اولین بار در مشهد سامانه ای در 
حال راه اندازی است که بیمار از کشــور خودش وارد سامانه شود و بیمارســتان، پزشک و هتل خود 
را مشــخص کرده و تعرفه خود را با کشــورهای دیگر مقایسه کند.داوود خوش شــکن در گفت وگو با 
»ایســنا« در خصوص برآوردش از میزان 
ورود گردشگران ســلامت به مشهد اظهار 
کرد: در ایام نوروز وضعیت خوبی نداشتیم. 
متأسفانه مراجعان کشــور عراق به مشهد 
کاهش پیــدا کرده اســت؛ امــا بیماران 
افغانســتان، تاجیکســتان و ترکمنستان 
می تواند ایــن کاهش را پوشــش دهد. 
وی ادامــه داد: برای اولین بار در مشــهد 
ســامانه ای در حال راه اندازی اســت که 
بیمار از کشور خودش وارد سامانه شود و 
بیمارستان، پزشک و هتل خود را مشخص کند و تعرفه خود را با کشورهای دیگر مقایسه کرده و سپس 
با وجود تعرفه های پایین ما، ایران را انتخاب کند.مدیر گردشــگری ســلامت دانشگاه علوم پزشکی 
مشهد تصریح کرد: اگر این اتفاق رخ دهد تعداد گردشگران ســلامت در مشهد افزایش پیدا می کند، 
اما تا نتوانیم این کار را انجام دهیم و در جولان افراد ســودجو بیفتیم، شــاهد کاهش آمار گردشگری 
ســلامت خواهیم بود. در سال ۱۴۰۲ سعی شــد تا به آماری که برآورد کرده ایم برســیم، وگرنه تعداد 
گردشگران سلامت رو به کاهش است و در سال ۱۴۰۲ نسبت به سال ۱۴۰۱ کمتر از ۱۰ درصد رشد داشتیم. 
خوش شکن خاطرنشان کرد: برنامه ها و تمرکز ما برای همین سه کشور مذکور است. می خواهیم یک 
شماره ۳ رقمی اختصاصی در نظر بگیریم تا گردشگران ســلامت از هر جای دنیا با پیش شماره ایران 
بتوانند تماس بگیرند تا کارشناســان ما بتوانند به صورت ۲۴ ساعته گردشــگران سلامت را به خوبی 
راهنمایی کنند. وی افزود: کشــورهای اطراف هیچ اطلاعی از ظرفیت درمانی ایران و مشــهد ندارند و 
نمی دانند که در پزشکی چه توانمندی هایی داریم. خدمات درمانی کشورهای افغانستان، تاجیکستان 
و ترکمنستان، قرقیزستان، عمان، بحرین و عراق از ایران پایین تر است، اما نمی دانند که فقط در مشهد 
۱۶ متخصص اطفال و یا پنج فوق متخصص سونوگرافی جنین داریم. یکی از اهداف دیگر ما این است 

که این اطلاعات را به گوش جامعه هدفمان برسانیم.

میدان نقش جهان روز بدون موتورسیکلت را تجربه کرد
مدیر منطقه ۳ شهرداری اصفهان از اجرای طرح ممنوعیت ورود موتورسیکلت به میدان نقش جهان و 
بازار بزرگ اصفهان خبر داد.روح ا... طالبی در گفت وگو با »مهر« با بیان اینکه عدم ورود موتورسیکلت ها 
به میدان نقش جهان و بازار اصفهان یکی از مطالبات و پیگیری های هیئت امنای بازار بزرگ اصفهان 
بود، اظهار کرد: به دنبال مصوبه شورای ترافیک اصفهان این طرح از هفته گذشته اجرایی شده است. وی 
در خصوص تسهیل در خدمت رسانی به بازاریان و شهروندانی که با موتورسیکلت در شهر تردد می کنند 
نیز افزود: برای این امر ۲۵ پارکینگ در اطراف بازار آماده خدمت رســانی اســت و موتورسیکلت های 
شهروندان را پذیرش می کند. مدیر منطقه ۳ شهرداری اصفهان با تأکید بر اینکه تمام ورودی های بازار 
بزرگ و میدان نقش جهان بسته شده است، ابراز کرد: بر این اســاس موتورسواران باید موتور خود را 
در پارکینگ های در نظر گرفته شده پارک کنند. وی با قدردانی از همکاری بازاریان با اجرای این طرح 
تصریح کرد:۴۰ راه ورود به میدان امام )ره( و بازار تاریخی اصفهان شناسایی شده که از این پس این 

ورودی ها بسته می شود و اجازه ورود موتورسیکلت به محدوده بازار داده نمی شود.

اخبار

آمارهایرسمیحاکیآناستکهدرسال۲۰۲۳،
گردشگریداخلیدرچینشاهدرشدقابلتوجهبا
بیشاز۱۰۰درصدرشددردرآمدوتعدادگردشگرانبود
کهبهبیشاز۸۰درصدازسطحسال۲۰۱۹بازگشته

است
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2/276 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي و 
اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي

 برابــر آرا صــادره هيات هاي موضــوع قانــون تعيين تکليــف وضعيت ثبتــي اراضي و
 ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي منطقه غرب اصفهان تصرفات مالکانه 
و بلامعارض متقاضيان محرز گرديده است لذا مشخصات متقاضيان و املاک مورد تقاضا به 
شرح زير به منظور اطلاع عمومي در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود. در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضيان اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار 
اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک تسليم و پس از اخذ رسيد 

ظرف مدت يکماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضايي تقديم نمايد. 
رديف 1- برابر راي شــماره 23836 مورخ 1402/12/21 هيات چهارم  مالکيت خانم زهره 
کبيری  به شناسنامه شماره 388 کدملي 1290439931 فرزند تقی نسبت به هشت حبه مشاع 
از  ششدانگ يکباب ساختمان به مساحت  228/61 متر مربع پلاک شماره 3249 فرعی از 18  
اصلي واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک غرب اصفهان ثبت در دفتر املاک تائيد و 

محرز گرديده است.
رديف 2- برابر راي شــماره 23850 مورخ 1402/12/21 هيات چهارم  مالکيت آقای مجيد 
کبيری  به شناسنامه شماره 11064 کدملي 1283221225 فرزند تقی نسبت به شانزده  حبه 
مشاع از  ششدانگ يکباب ساختمان به مساحت  228/61 متر مربع پلاک شماره 3249 فرعی 
از 18  اصلي واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک غرب اصفهان ثبت در دفتر املاک 

تائيد و محرز گرديده است.
رديف 3- برابر راي شماره 23847 مورخ 1402/12/21 هيات چهارم  مالکيت آقای مهدی 
کبيری  به شناسنامه شــماره 422 کدملي 1290903379 فرزند تقی نسبت به شانزده  حبه 
مشاع از  ششدانگ يکباب ساختمان به مساحت  228/61 متر مربع پلاک شماره 3249 فرعی 
از 18  اصلي واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک غرب اصفهان ثبت در دفتر املاک 

تائيد و محرز گرديده است.
رديف 4- برابر راي شماره 23838 مورخ 1402/12/21 هيات چهارم  مالکيت  خانم مرضيه  
کبيری  به شناسنامه شماره 12850 کدملي 1283238152 فرزند تقی نسبت به هشت  حبه 
مشاع از  ششدانگ يکباب ساختمان به مساحت  228/61 متر مربع پلاک شماره 3249 فرعی 
از 18  اصلي واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک غرب اصفهان ثبت در دفتر املاک 

تائيد و محرز گرديده است.
رديف 5- برابر راي شماره 23843 مورخ 1402/12/21 هيات چهارم  مالکيت آقای حسين 
کبيری  به شناسنامه شماره 1811 کدملي 1293144509 فرزند تقی نسبت به شانزده  حبه 
مشاع از  ششدانگ يکباب ساختمان به مساحت  228/61 متر مربع پلاک شماره 3249 فرعی 
از 18  اصلي واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک غرب اصفهان ثبت در دفتر املاک 

تائيد و محرز گرديده است.
رديف 6- برابر راي شــماره 23837 مورخ 1402/12/21 هيات چهارم  مالکيت  خانم زهرا  
کبيری   به شناسنامه شــماره 345 کدملي 1290339309 فرزند تقی نسبت به هشت  حبه 
مشاع از  ششدانگ يکباب ساختمان به مساحت  228/61 متر مربع پلاک شماره 3249 فرعی 
از 18  اصلي واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک غرب اصفهان ثبت در دفتر املاک 

تائيد و محرز گرديده است.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/02/22
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/03/06

م الف: 1712817  شهرياري رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک غرب اصفهان 
مفاد آراء

2/277 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر با رای صادره هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی مســتقر در ثبت بادرود،  تصرفات مالکانه متقاضیان محرز گرديده است لذا 
مشخصات متقاضي و املاک مورد تقاضا به شرح ذيل جهت اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهي مي گردد  و در صورتي که افراد  نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضي 
داشته باشند از تاريخ انتشار اولین نوبت آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
و املاک بادرود ارائه و  پس از اخذ رسید ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مرجع قضايي تسلیم نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. همچنین صدور سند مالکیت مانع مراجعه 
معترضین به محاکم قانونی نخواهد بود.

1- برابر رای شماره 140360302022000007 مورخ 1403/02/10 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک بادرود تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم حسنیه صفائیان بادی فرزند اصغر 
در 2/4 سهم از 24 سهم مشاع از 72 سهم شش دانگ يکدرب باغ به مساحت 4831/20 متر 
مربع به شماره پلاک 3039 فرعی از 159- اصلی واقع در بادرود جزء بخش 9 حوزه ثبتی بادرود 

خريداری عادی مع الواسطه از مالک رسمی خانم صديقه خانم افصحی محرز گرديده است. 
2- برابر رای شماره 140360302022000008 مورخ 1403/02/10 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک بادرود تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم فاطمه صفائیان بادی فرزند اصغر 
در 2/4 سهم از 24 سهم مشاع از 72 سهم شش دانگ يکدرب باغ به مساحت 4831/20 متر 
مربع به شماره پلاک 3039 فرعی از 159- اصلی واقع در بادرود جزء بخش 9 حوزه ثبتی بادرود 

خريداری عادی مع الواسطه از مالک رسمی خانم صديقه خانم افصحی محرز گرديده است. 
3- برابر رای شماره 140360302022000009 مورخ 1403/02/10 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک بادرود تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای فتح اله  صفائیان بادی فرزند اصغر 
در 4/8 سهم از 24 سهم مشاع از 72 سهم شش دانگ يکدرب باغ به مساحت 4831/20 متر 
مربع به شماره پلاک 3039 فرعی از 159- اصلی واقع در بادرود جزء بخش 9 حوزه ثبتی بادرود 

خريداری عادی مع الواسطه از مالک رسمی خانم صديقه خانم افصحی محرز گرديده است. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/02/22
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/03/06

م الف: 1711451 رضا طويلی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بادرود  
مفاد آراء

2/279 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 
اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شــماره 140260302031001107 - 1402/11/12 هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد سند رسمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه 
ثبت ملک نايین تصرفــات مالکانه بلامعــارض متقاضي آقاي منصور صــادق نژادنائیني 
فرزند محمد بشماره شناســنامه 8 صادره ازنايین در ششــدانگ يک درب باغ به مساحت 
 280 مترمربع پلاک ثبتی 1278 اصلي  واقع در انارک بخش 4 ثبت نايین خريداري عادی و 

مع الواسطه از مالک رسمي خانم فاطمه طريقتی انارکی محرز گرديده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار 
اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
يک ماه از تاريخ تسلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي 
اســت در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت 

صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/02/22
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/03/06

م الف: 1711016 علیرضا راحتی رئیس ثبت اسناد و املاک نايین   
مفاد آراء

2/280 آگهي موضوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 
اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140260302011000493 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک خوانسار 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي غلامرضا دلاوری فرزند حمید بشماره شناسنامه 40 
صادره از محلات يک قطعه زمین مزروعي به مساحت 723/80 متر مربع پلاک 632  فرعي 

از 5 اصلي واقع در بخش 3 محرز گرديده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي ا عتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار 
اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
يک ماه از تاريخ تسلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند. بديهي 

اســت در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت 
صادرخواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/02/22
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/03/06

م الف: 1712004 حبیب اکبری رئیس اداره ثبت و اسناد املاک شهرستان خوانسار
مفاد آراء

2/281 آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئيــن نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی 
واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره  140360302007000608  هيات  دوم موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای صفرعلی رهنما فلاورجانی فرزند غلامحسين  به 
شماره شناسنامه 185  در  ششدانگ يکباب خانه قديمی به مساحت 363/83  متر مربع قسمتی 
از  پلاک شماره 15 اصلی واقع در فلاورجان  بخش 9 خريداری از مالک رسمی  آقای  جعفر 

قاسمی فرزند حاج محمد محرز گرديده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی ميشــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار 
اولين آگهی به مدت دوماه اعتراض خود رابه اين اداره تســليم وپس از اخذ رسيد ظرف مدت 
يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر 

خواهد شد . 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/02/22
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/03/06

م الف: 1712450  مظاهر عباسی قلعه شاهی رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان
مفاد آراء

2/282 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره  140360302018000177 مورخ 1403/02/03 هیأت اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک دولت آباد برخوار تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علیرضا منصوری فرزند 
علی اصغر بشماره شناســنامه 6190 صادره از دولت آباد برخوار در يک قطعه باغ با مساحت 
9624 مترمربع از قسمتی از پلاک 24 اصلی واقع در حبیب آباد برخوار مزرعه سفید آب  مالکیت 
بموجب سند ابتیاعی به نام متقاضی به شماره 110355 مورخ 1394/05/18 دفترخانه 104 

شاهین شهر محرز گرديده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
يک ماه از تاريخ تسلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی 
است در صورتی انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/02/22
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/03/06

م الف: 1712827 مهدی ذکاوتمندجزی اداره ثبت اسناد و املاک برخوار  
فقدان سند مالکیت

2/283 شــماره نامه: 140385602024000834- 1403/02/03  نظر به اينکه يک دانگ 
مشاع از ششــدانگ پلاک 256/1  واقع در بخش 5 اصفهان  به شــماره ثبت صفحه 160 
دفتر 542 املاک به شــماره ثبت 98198 و شــماره چاپی ســند دفترچه ای 369179 بنام 
نسرين کامیابی سابقه ثبت و صدور ســند مالکیت دارد که به موجب انحصار وراثت شماره 
678 مورخ 1380/03/24 شعبه پنجم دادگاه عمومی اصفهان مالک مذکور فوت و ورثه وی 
عبارتند از آقايان محسن صفاريه )همسر متوفی( و امیر رضا صفاريه )پسر متوفی( و خانمها 
گلنوش و نیوشا صفاريه )دختران متوفی( سپس  آقای امیررضا صفاريه به موجب وکالتنامه 
شــماره y9rpxhsww2up  مورخ 1402/11/26 دفتر حفاظت منفع جمهوری اسلامی 
ايران - واشــنگتن و وکالتنامه شــماره 21871 مورخ 1402/11/17 دفترخانه 4 لواسان از 

طرف خود و ورثه مذکور با ارائه درخواســت 1403/911 مورخ 1403/01/18 به انضمام دو 
برگ استشــهاديه محلی که امضا شهود آن ذيل شــماره يکتا 140202157036001259 
و رمز تصديق شــماره 945048  مورخ 1402/11/10 به گواهی دفترخانه اســناد رســمی  
58 اصفهان رسیده است مدعی است که ســند مالکیت به علت نامعلوم مفقود و درخواست 
 صدور المثنی سند مالکیت را نموده  لذا مراتب  به استناد تبصره يک اصلاحی ذيل ماده 120 
آئین نامه قانون ثبت در يک نوبت آگهی می شــود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت 
به ملک مرقوم يا وجود سند مالکیت مذکور نزد خود می باشد از تاريخ انتشار اين آگهی ظرف 
مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل ســند مالکیت يا ســند معامله به اين اداره 
تسلیم و رسید اخذ نمايد تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده سند مسترد 
گردد بديهی اســت اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرســید يا در صورت اعتراض اصل سند 
 مالکیت يا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. 

م الف: 1712995 شبان رئیس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
تحدید حدود اختصاصی

2/284 شماره نامه : 140385602024001517-1403/02/18 چون تحديد حدود ششدانگ 
يک باب ساختمان به مساحت 87/83 متر مربع به شــماره  پلاک ثبتی  4348/3071  واقع 
در بخش 5 ثبت اصفهان  مفروز از عرصه 331 فرعی از 4348 اصلی که طبق پرونده ثبتی به 
نام سید رسول حسینی تشنیزی فرزند سید ماشااله در جريان ثبت است و به علت عدم حضور 
متقاضی ثبت به عمل نیامده اينک بنا به دستور قسمت اخیر ماده 15 قانون ثبت و طبق تقاضای 
نامبرده تحديد حدود پلاک مرقوم در روز شنبه مورخ 1403/03/19 ساعت 9 صبح در محل 
شروع و به عمل خواهد آمد، لذا به موجب اين آگهی به کلیه مجاورين اخطار می گردد که در روز 
و ساعت مقرر در اين آگهی در محل حضور يابند و اعتراضات مالکین يا مجاورين مطابق ماده 
20 قانون ثبت از تاريخ تنظیم صورت مجلس تحديدی تا 30 روز پذيرفته خواهد شد و طبق 
تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده های معترضی ثبت معترضین ظرف مدت يک 
ماه از تاريخ تسلیم اعتراض به اين اداره با تقديم دادخواست به مرجع ذيصلاح قضائی گواهی 
تقديم دادخواست را اخذ و به اين اداره تسلیم نمايید. م الف: 1714345 شبان رئیس منطقه 

ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
فقدان  پرونده ثبتی

2/285 بحکايت دفتر آمار در تاريخ 1/5/1322 به میزان 13 سهم از 2100 سهم طی رديف 
231 از پلاک 52-اصلی مجاری المیاه صفی آباد واقع در بخش دو ثبتی کاشان به نام محمود 
مديحی پذيرش ثبت شده است که آگهی نوبتی آن در روزنامه عرفان بشماره 9865 صفحه 
4 مورخ 14/7/1322 منتشر شده است که تصوير آگهی آن پیوست پرونده میباشد. در ضمن 
لازم به توضیح اســت طبق مدارک ارائه شده توســط متقاضی طی خلاصه معامله شماره 
11167 مورخ 4/10/1401 دفتر خانه 17 کاشان مجاری المیاه دو سهم از 2100 سهم مدار 
بند عباسی شرب مزرعه صفی آباد بانضمام دو ســهم از 2100 سهم اراضی مشاعی مزرعه 
نامبرده را به حسینعلی مهندس واگذار شــده است که تصوير خلاصه معاملهپیوست میباشد 
سپس در موقع پاسخ اســتعلام از بايگانی خارج و مفقود گرديده لذا مراتب بدينوسیله آگهی 
میگردد تا چنانچه اشخاصی نسبت به پلاک مرقوم در مدت قانونی واخواهی نموده يا مدعی 
نقل و انتقالات رسمی بوده و يا بنفع شخصی بازداشت میباشد که اين اداره از آن اطلاعی ندارد 
ظرف مدت سه ماه از انتشار اين آگهی اعتراض خود را ضمن ارائه مدارک و دلائل خود کتبا 
باين اداره تسلیم نمايد تا مورد رسیدگی قرار گیرد و با ســپری شدن مدت مذکور و نرسیدن 
 اعتراض پرونده المثنی تشکیل و در جريان ثبت قرار خواهد گرفت . تاريخ انتشار: 1403/2/22  

م الف: 1714223 محمد علی ناظمی اشنی مدير اداره ثبت اسناد و املاک کاشان    

اعلام مفقودی اعلام مفقودی 
کلیه مدارک شامل: ) سند »برگ سبز«، کارت سوخت، 
کارت موتور، برگ کمپانی، بیمه نامه( موتور ســیکلت 
یاماهــا xmax250cc مــدل 1400 به رنــگ نارنجی به 
 شماره انتظامی ایران 144 - 65399 به نام آقای مجید 
 حلبیان فر مفقود گردیــده و از درجه اعتبار ســاقط 

می باشد.



علی رغم شیوع بالای اختلالات روانی در جامعه، بسیاری از  شهروندان به دلیل گران بودن 
خدمات روان شناسی از این خدمات محروم هستند

روان ناسالم با هزینه های بالای درمان روان!
هزینه های درمان روان، »روان« خیلی ها را آشفته  مونا نصر اصفهانی
کرده است؛ هزینه هایی که اگرچه سیاست گذاران 
آن می گویند اندک است و در مقایســه با نتایجی که می تواند در جامعه به دنبال 
داشته باشد، چندان به چشم نمی آید، اما برای بسیاری از شهروندان که این روزها 
در دخل و خرج روزانه خود مانده اند و هشت شان گرو نه شان است، پرداخت چنین 
هزینه هایی امکانپذیر نیست؛ همین هم شــده که قید هزینه کردن برای درمان 
روان شان را کنار بگذارند و آن را به طور کلی از سبد هزینه های خود و خانواده شان 
حذف کنند. این درحالی اســت که اعداد و رقم هایی که از مجراهای رسمی اعلام 
می شوند، حاکی از این است که اختلالات روانی در جامعه سیر صعودی دارند و نه 
تنها افرادی که با این اختلالات دســت و پنجه نرم می کنند، از این مســئله رنج 
می برند که حتی افراد سالم نیز ممکن است، قربانی پیامدهای آن شوند. وحید 
شریعت، رئیس انجمن علمی روانپزشکان ایران هم درباره میزان شیوع اختلالات 
روانی در کشــور گفته که طبق مطالعه ســال ۱۴۰۰ که در کشور انجام شده است، 
حدود ۳۰ درصد مردم در معرض ابتلا یا مبتلا به نوعی اختلال روانشناختی هستند 
که این آمار در ۲۰ سال قبل ۲۱ درصد بوده است و بنابراین شیوع اختلالات روانی 
درصد قابل توجهی در سال های گذشته افزایش یافته که البته شیوع بیماری کرونا 
نیز باعث افزایش اختلالات روانشناختی شده است . از سوی دیگر خیلی ها نیز 
اگرچه دچار اختلالات روانی هستند، اما خودشان از آن اطلاعی ندارند: »اختلالات 
روانپزشکی در صورت عدم تشخیص، ۱۰ تا ۲۰ سال می توانند عمر افراد را کم کنند 
و طبق پیمایشی که در ایران انجام شده، ۶۰ درصد ایرانیان از وجود اختلال روان در 

خود اطلاع نداشتند.«

اصفهانی های افسرده
 آمارها روایت های دیگری هم دارند؛ مثلًا اینکه شیوع اختلالات روانپزشکی در 
زنان بالاتر از مردان و در اقشاری مانند افراد بیکار و افراد بی سواد و شهرنشین ها 
بیشتر است. میزان شیوع اختلالات روانپزشکی در استان تهران ۳۷ درصد بوده 
که حدود ۷ درصد بالاتر از میانگین کشوری است. وضعیت اصفهانی ها در سلامت 
روان نیز تقریباً از همین الگوها پیروی می کند. حدود هفت هشت سال پیش بود 
که مدیرکل وقت بهزیستی اصفهان درخصوص میزان شیوع بیماری های روانی 
در اصفهان به رســانه ها گفته بود که میزان شــیوع این بیماری ها طی چهارسال 
گذشته ۲۳.۸ درصد بوده است که البته همان وقت او پیش بینی کرده بود که این 

آمار رشد خواهد کرد.
به گفته مسئول وقت ســلامت روان مرکز بهداشت استان اصفهان نیز افسردگی 
بالا ترین آمار بیماری های روانی را در استان اصفهان و در یک دهه پیش به خود 
اختصاص داده بود. نتایج همه گیرشناسی اختلال های روان پزشکی در جمعیت 

۶ تا ۸ سال استان نیز که در سال ۱۳9۶ انجام شد و در خلال آن، ۱۰۱ نفر از کودکان 
و نوجوانان اســتان اصفهان تحت مطالعه قرار گرفتند، نشان می دهد که شیوع 
اختلالات روان پزشکی در کودکان و نوجوانان اســتان اصفهان ۱۴/۸ درصد بود، 
میزان شیوع این اختلالات در پسران بیشــتر از دختران بوده. همچنین در طیف 
سنی ۱۲-۱۰سال بیش از سایر سنین بوده اســت. اختلال های روان پزشکی در 
کودکان و نوجوانان ساکن در شهرها نیز بیشــتر از کودکان و نوجوانان ساکن در 
روستا بود. همه اینها اعداد و ارقام را کنار هم اگر بگذاریم و بکاویم، آنچه از آن به 
بیرون می تراود، این است که اختلالات روانی در حال افزایش است و طیف های 
مختلف جامعه از ابتلا به آن در امان نیســتند؛ این درحالی است که هزینه های 
درمان روان بالاست و به دلیل پروسه طولانی درمان، بسیاری از شهروندان امکان 
دریافت این خدمات را ندارند و ترجیح می دهند آن را نادیده بگیرند؛ ضمن اینکه 
بسیاری از افرادی هم که دچار اختلالات روانی هستند، آن را انکار می کنند و حاضر 
به پذیرش نیستند. سپیده، دختر ۳۲ ســاله ای که دو سال پیش به دلیل ناتوان 
بودن در پرداخت هزینه های روان، قید درمان را زده، می گوید که حدود ده جلسه 
تحت درمان قرار گرفته است، اما بعد از آن حقوقش دیگر اجازه ادامه دادن درمان 
را به او نداده است: »هفته ای یکبار باید به روانشناس مراجعه می کردم که معمولًا 
حدود ۴5 دقیقه بود. اگر بیشــتر می شــد، هزینه به صورت دقیقه  ای محاسبه 
می شــد یا اینکه مجبور به ترک اتاق درمان بودم. حدود ده جلسه به روانشناسم 
مراجعه کردم، اما پس از آن دیگر توان پرداخت هزینه را نداشتم؛ هر چند، پروسه 
درمان خوب پیش می رفت و از آن راضی بودم!« سپیده که دچار اختلال اضطراب 
و افسردگی است، می گوید: »مراجعه به روانشناس به بهبود حالم بسیار کمک 
کرد، اما چون پروسه درمان طولانی بود و از طرف دیگر باید همزمان به روانپزشک 
نیز مراجعه می کردم و دارو می خوردم، توان پرداخت هزینه ها را نداشتم.« او اما 
نگران است که افسردگی اش حاد شود و توان انجام بسیاری از کارها را به او ندهد: 
»از یک طرف اضطراب و افسردگی زندگی روزانه ام را مختل کرده است و از سوی 
دیگر توان پرداخت هزینه های درمان را ندارم. الان، هم نگران هستم، بیماری ام 
رشد و برایم دردسر ایجاد کند.« زینب، حدود ۳۱ سال دارد. اختلاف با همسرش، 
اما باعث شده تا او مجبور شود، هر از چندگاهی که توان پرداخت هزینه  مشاوره را 
دارد، به مشاور مراجعه کند. می گوید همسرش دچار اختلال »پارانوئید« است ولی 
خودش حاضر به مراجعه به پزشک نیست و او مجبور شده که برای سامان دادن 
به زندگی خودش به مشــاور مراجعه کند: »هر بار برای پرداخت هزینه با مشکل 
مواجه می شوم. هر جلسه مشاوره حدود 5۰۰ هزار یا بیشتر پایم آب می خورد و هر 
دفعه مجبورم به بهانه ای از همسرم پول بگیرم. بعضی وقت ها هم توان پرداخت 
را ندارم و جلسه را کنســل می کنم.« مریم، پرستار است؛ هم خودش افسردگی 
دارد و هم پسر ۱۰ ســاله اش به اضطراب مبتلاســت. می گوید دو روز در هفته به 

مشاور و روانشــناس مراجعه می کنند: »تقریباً هفته ای یک میلیون تومان باید 
برای درمان خودم و فرزندم پرداخت کنم که با توجه به حقوقی که می گیرم، بسیار 
بالاست. برای شروع درمان نیز هم خودم و فرزندم تســت دادیم که هزینه هر 
کدام یک میلیون تومان بود.« او می گوید: »درمان را تازه شروع کرده و نمی داند 
با این هزینه بالا تا چه زمانی بتواند آن را ادامه بدهد: »متأسفانه بیمه تکمیلی هم 

هزینه ها را قبول نمی کند.« 

کم کاری بیمه ها
درحالی بسیاری از شهروندان از عدم پوشش هزینه های درمان روان می گوید که 
سال گذشته بهرام عین اللهی، وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی کشور از بیمه 
شدن هزینه های روانشناسی خبر داد: »تعرفه خدمات روانشناسی تحت پوشش 
بیمه ها قرار گرفته و در ســامانه ها وارد شده است. این خدمات مهم است، چون 
بسیاری از مشکلات سلامت روان با این خدمات برطرف می شود.« پیگیری های 
»زاینده رود« و تماس با برخی از مراکز مشاوره حاکی از این است که هنوز بسیاری 
از این مراکز خدمات خود را تحت پوشش بیمه تکمیلی قرار نداده اند یا اینکه تنها 

برخی از اختلالات را پوشش می دهند.
سعید بیژنی، مدیر بیمه های اشخاص بیمه کارآفرین در این باره با اشاره به عدم 
علاقه شرکت های بیمه  به افزایش نرخ تعرفه درمان به رسانه ها گفته است: »وقتی 
افزایش تعرفه متناسب با شــرایط اقتصادی نباشد منجر به نارضایتی بیمه گذار 
در بخش درمان می شود و شرکت های بیمه  را با مشکلاتی روبه رو می کند. شاید 
افزایش نرخ تعرفه پزشکی دولتی و خصوصی 5. ۱9 و ۲۴  درصد اعلام شده اما 
افزایش در مراکز درمانی و بخش درمان بیشتر بوده و تورم ۴5  درصدی بر روی 
تمام هزینه های مراکز درمانی اثرگذار اســت. بهتر بود افزایش تعرفه متناســب 
با شــرایط اقتصادی صورت می گرفت تا مراکز درمانی، مبلغ بیشــتری از بیمه 
شدگان دریافت نکنند. زیرا این میزان افزایش نرخ تعرفه، شرکت های بیمه ای 
را با چالش روبه رو خواهد کرد.« همین موضوع نیز مزید علت شده تا شهروندان 
امکان پیگیری درمان خود را نداشته باشــند؛ ضمن اینکه تعرفه های اعلامی در 
برخی از مراکز رعایت نمی شود و بیشتر از تعرفه های مصوب شده است. بر این 
اساس، در سال ۱۴۰۳ تعرفه خدمات روانشناسی و مشاوره برای مشاوران مقطع 

کارشناسی ارشــد در بخش دولتی ۱۰۸ هزار تومان، در بخش عمومی غیردولتی 
۱۴۲ هزار و ۸۰۰ تومــان، در بخش خیریه و موقوفه ۲۲۲ هــزار تومان و در بخش 
خصوصی ۳۲۱ هزار تومان تعیین شده اســت. همچنین ارائه خدمات مشاوره و 
روانشناسی از سوی فارغ التحصیلان مقطع دکترا در بخش دولتی ۱۲۷ هزار تومان 
و در بخش خصوصی ۳۷۸ هزار تومان هزینه خواهد داشت. این تعرفه ها به ازای 
هر ۴5 دقیقه مشاوره تعیین شده است؛ اعداد و ارقامی که خیلی ها را از مراجعه 

به روانشناس باز می دارد. 
مجتبی ناجی، روان شناس در این باره به »زاینده رود« می گوید: » ممکن است 
برخی از افرادی که نیاز به خدمات مشاوره و روان درمانی دارند، به دلیل بضاعت 
مالی نتوانند از این خدمات استفاده کنند. سال گذشته اعلام شد که هزینه های 
درمان روانشناختی تحت پوشــش بیمه قرار می گیرد تا شــهروندان بتوانند از 
خدمات به طور کامل استفاده کنند؛ اما این اتفاق هنوز نیفتاده است و باید منابعی 
برای این مساله در نظر گرفته شــود. برنامه ریزان باید بدانند که اگر در این زمینه 
هزینه کنند، از افزایش آسیب های اجتماعی و جرم و جنایت و... جلوگیری می 

شود.« 
او ادامه می دهد: »افرادی که نیازمند مشــاوره هســتند، نباید به حال خود رها 
شــوند؛ چرا که در این صورت نه تنها اختلالات شــان عمیق تر می شود بلکه این 
مسئله می تواند اطرافیان و خانواده آنها را نیز درگیر کند و تبعات بدی در جامعه 
به جای بگذارد.« اگر تا پیش از این بســیاری از مردم از مراجعه به روانشــناس 
اجتناب داشتند، اما حالا شواهد نشــان می دهد که میل اســتفاده از خدمات 
درمانی روانشناسی در میان مردم افزایش یافته است؛ این موضوع را ناجی تأیید 
می کند و می گوید: »اســتفاده از خدمات روانشناسی رشد قابل توجهی داشته 
است و مردم اکنون به این آگاهی رســیده اند که توجه به سلامت روان از اهمیت 
بسیار زیادی برخوردار است. از سوی دیگر، خدمات درمان نیز در سال های اخیر 
به صورت تخصصی درآمده اند و مشاوران و روانشناسان در رشته های مختلف 
به صورت تخصصی فعالیت می کنند. « اگرچه آگاهی نسبت به سلامت روان در 
سال های اخیر بالا رفته است؛ اما شواهد نشان می دهد هنوز بسیاری از مردم از 
پس هزینه های درمان برنمی آیند و عطای رفتن نزد روانشــناس و مشاور را به 

لقایش می بخشند!

جامعه

 پژوهشگر دانشگاه علوم پزشکی اصفهان گفت: با 
استفاده از روش های پژوهشی درمان زخم پیش 
رونده سالک در کودکی ۲ ســاله با موفقیت انجام 
شد.محقق و پژوهشــگر دانشــگاه علوم پزشکی 
اصفهان در خصوص علت غیــر معمول زخم بزرگ 
در پا، پیودرما گانگرنوزوم لیشــمانیوز جلدی گفت: 
با تحقیق روی کودک ۲ ساله با زخم غیر معمول در 
ســاق پا، یک فرم نادر از بیماری سالک تشخیص 
داده شــد.بهاره ســادات ابطحی نایینی با اشاره به 

اینکه بیماری ســالک یک بیماری بومی در استان 
اصفهان محسوب می شود افزود: شناسایی اشکال 
غیر معمــول بیمــاری اهمیت زیــادی دارد. یکی 
از فرم های این بیمــاری بروز زخم غیــر معمول و 
گســترش یابنده در هر ناحیه از بــدن مبتلایان به 
سالک است که به درمان های معمول دارویی پاسخ 
نمی دهد. او علام کرد: در فرم معمول و مراحل اولیه 
بیماری ســالک زخم به صورت یک ضایعه کوچک 
و همانند جوش ظاهر می شود و به مرور زمان این 
ضایعه تغییر و در طول زمان بزرگ تر شــده و شبه 
زخم می شود. ابطحی ادامه داد: زخم سالک اگر به 
موقع درمان نشود نه تنها تغییر شکل می دهد بلکه 
عوامل عفونی نیز بر روی ضایعه پدیدار می شود. در 

همین راستا تلاش شد عفونت های میکروبی زخم 
این کودک ۲ ساله توسط آنتی بیوتیک و درمان های 
ضد سالک به مدت سه هفته درمان شود که پس از 
5 ماه روند بیماری رو به بهبودی رفت این پژوهش 
نشان داد در مواجهه با زخم های غیرمعمول سالک 
لازم است علاوه بر اســتفاده از دارو های روتین از 
درمان های دیگر به ویژه اســتفاده از آنتی بیوتیک 

بهره گرفت.
سالَک یک بیماری پوستی اســت که بر اثر گزش 
نوعی پشــه خاکی به انســان منتقل می شــود و 
ضایعات بد شــکل و عوارض اجتماعــی، روحی و 
روانی از پیامد های ناگوار این بیماری است؛ اصفهان 

از استان های سالک خیز کشور است.

درمان زخم پیش رونده سالک در کودک ۲ ساله در 
اصفهان

ارتقای جایگاه دانشگاه های اصفهان در  رتبه بندی آسیایی 
»تایمز« ۲۰۲۴

جایگاه دانشگاه های اصفهان در جدیدترین رتبه بندی آسیایی »تایمز« در سال ۲۰۲۴ نسبت به سال 
گذشته ارتقاء یافته است.به گزارش »ایرنا«، مؤسسه جهانی تایمز در گزارش اخیر خود رتبه بندی 
دانشگاه های آسیایی در سال ۲۰۲۴ را منتشر کرد که ۷۳ دانشــگاه از ایران در آن حضور دارند و در 
میان آنها نام پنج دانشگاه از استان اصفهان به چشم می خورد. پایگاه تایمز یکی از نظام های معتبر 
رتبه بندی بین المللی اســت که در سال ۲۰۱۳ میلادی برای نخســتین بار رتبه بندی دانشگاه های 
آسیایی را نیز انجام داد.دانشگاه هایی که از شــهر اصفهان در رتبه بندی آسیایی تایمز ۲۰۲۴ حضور 
دارند شامل صنعتی اصفهان، علوم پزشکی اصفهان و اصفهان است که بررسی آمار و اطلاعات حاکی 
از ارتقای جایگاه این مراکز آموزش عالی در مقایسه با پارسال است. این دانشگاه ها در میان مراکز 
آموزش عالی کشورمان که در رتبه بندی آسیایی تایمز حضور دارند به ترتیب رتبه های 9، ۲۳ و ۳۳ 
را کسب کردند در حالی که سال گذشته رتبه  آنها در جایگاه پایین تری قرار داشت.دانشگاه صنعتی 
اصفهان که در رتبه بندی دانشگاه های آسیایی سال گذشته در بین دانشگاه های کشورمان در جایگاه 
۲9 قرار داشــت در ســال جاری با ارتقای ۲۰ پله ای به رتبه 9 ارتقاء یافت؛ جایگاه این مرکز در بین 

دانشگاه های آسیایی نیز که در سال گذشته بین ۲5۱ تا ۳۰۰ بود در سالجاری به ۱۳۳ بهبود یافت.
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان در این رتبه بندی در بین دانشگاه های ایران در رده ۲۳ قرار گرفت در 
حالی که سال گذشته در رتبه ۳۶ بود؛ جایگاه این دانشگاه در میان مراکز آموزش عالی آسیا در سال 
جاری نیز بهبود یافت و از ۳۰۱ تا ۳5۰ به ۲5۱ تا ۳۰۰ رسید.همچنین دانشگاه اصفهان با ارتقای ۱۸ 
پله ای، جایگاه خود را در میان دانشگاه های کشورمان در رتبه بندی تایمز بهبود داد و از رده 5۱ در سال 
۲۰۲۳ به رتبه ۳۳ در ۲۰۲۴ ارتقا یافت؛ مرتبه این مرکز آموزش عالی در سطح آسیا نیز از ۴۰۱ تا 5۰۰ در 
سال گذشته به ۲5۰ تا ۳۰۱ در سال جاری بهبود یافت. در میان دانشگاه های استان اصفهان حاضر در 
رتبه بندی آسیایی تایمز ۲۰۲۴ نام دانشگاه های کاشان و علوم پزشکی کاشان نیز به چشم می خورد؛ 
دانشگاه علوم پزشکی کاشان در این فهرست در میان مراکز آموزش عالی کشورمان در رده ۱۶ قرار 
دارد در حالی که سال گذشته رتبه ۱۳ را در اختیار داشت. دانشگاه کاشان نیز امسال در این رتبه بندی 
در میان دانشگاه های ایران در رده ۱9 قرار گرفت که در مقایسه با پارسال یک پله صعود کرده است.

مدیرکل انتقال خون استان اصفهان خبر داد؛

ثبت ۱۲۰۳ بیمار تالاسمی با درجات مختلف در استان 
اصفهان

مدیرکل انتقال خون استان اصفهان گفت: در سامانه معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان، 
۱۲۰۳ بیمار تالاسمی با درجات مختلف در استان اصفهان ثبت شده است که تعداد ۸۶5 نفر از این 
بیماران به طور مداوم )هر ۱۰ روز تا دو هفته( از انتقال خون استان، فرآورده خونی دریافت می کنند.

به گزارش »خبرآنلاین«، کیان دهراب پور اظهار کرد: میزان استفاده از خون بستگی به درجه تالاسمی 
افراد دارد اما هر فرد تالاسمی مداوم در اصفهان به طور متوسط در هر بار مراجعه، دو واحد »گلبول 
قرمز کم لکوسیت« اســتفاده می کند. وی تصریح کرد: میزان استفاده افراد هموفیلی با تالاسمی 
متفاوت است و افراد هموفیلی بسته به وزن بیمار بین یک تا ســه کیسه خون استفاده می کنند. 
دهراب پور  گفت: افراد هموفیلی و تالاسمی هر دو بیماری با جنبه ژنتیک هستند که به فرآورده خونی 
نیاز دارند اما نوع نیاز آنها با هم متفاوت است به گونه ای که افراد هموفیلی در فاکتورهای انعقاد خون 
و افراد تالاسمی در گلبول قرمز مشــکل دارند. دهراب پور گفت: تالاسمی ها به طور میانگین هر دو 
هفته یک بار فرآورده گلبول قرمز استفاده می کنند اما افراد هموفیلی زمانی که دچار مشکل می شوند 
نیاز پیدا می کنند. وی بیان کرد: استفاده ۱۰۰ درصدی از کیسه های خونگیری فیلتردار و کم لوکوسیت 

برای این بیماران است تا کمترین عوارض در تزریق مداوم فرآورده خونی برای آنها ایجاد شود.

خبر روزاخبار

 معاون وزیر آموزش و پرورش 
عنوان کرد:

امسال ۱۰۲ هزار معلم جذب 
آموزش و پرورش می شوند

معاون آموزش متوســطه وزارت آموزش و 
پرورش با بیان اینکه امسال ۷۲ هزار معلم از 
طریق ماده ۲۸ و حدود ۳۰ هزار نفر از طریق 
دانشگاه فرهنگیان جذب خواهیم کرد، گفت: 
ظرفیت برای جذب معلــم در برخی مناطق 
در برخی رشــته ها وجود ندارد و باید از قبل 
برنامه ریزی می شــد اما برنامه ریزی شده 
است و مســئله کمبود نیروی انســانی را به 
همت معلمــان عزیز و جذبی کــه خواهیم 

داشت برطرف خواهیم کرد.  
محمدمهدی کاظمــی در همایش تجلیل از 
معلمان کــه در بندر امام)ره( برگزار شــد، با 
تبریک هفته معلم اظهار کرد: معلم مهم ترین 
رکن اصلی در نظام آموزش و پرورش است و 
اگر از آموزش و پرورش جدا شود چیزی از آن 
باقی نخواهد ماند. کار معلم، صرف آموزش 
دانش و تخصص نیســت و آنچــه در ذهن 
دانش آمــوزان ماندگار خواهد شــد منش، 
رفتار، گفتار و پوشش است که زمینه هویت 
دانش آموز را فراهم می کنــد.وی افزود: در 
سند تحول بنیادین، مسئله تربیت بسیار مهم 
اســت و در آن همه معلمان در کنار آموزش 
تخصصی می توانند زمینه تربیت همه جانبه و 
چندساحتی دانش آموزان را فراهم کند. توجه 
به نیروی انسانی یکی از مواردی است که در 

این سند به آن توجه شده است. 
کاظمی عنوان کرد: مشکلی که امروز در بحث 
کمبود نیروی انســانی وجود دارد ماحصل 
بی توجهی در ســال های گذشــته است. در 
سال های 9۶ و 9۷ برخی مســئولان وزارت 
آموزش و پرورش بحث فروپاشــی آموزش 
و پرورش به دلیــل کمبود نیروی انســانی 
را مطرح می کردند اما در دو ســال گذشــته 
حدود ۲۰۰ هزار معلم جذب شــدند و جذب 
خواهند شــد. وی افزود: امســال ۷۲ هزار 
معلم از طریق ماده ۲۸ و حدود ۳۰ هزار نفر 
 از طریق دانشــگاه فرهنگیان جذب خواهیم 

کرد. 

یک محقق و پژوهشگر دانشگاه علوم پزشکی اصفهان گفت: منشــأ بروز ۲۰ درصد از سردردها از گردن است که هزینه های بسیاری را به حوزه درمان تحمیل 
می کند.به گزارش »مهر«، احسان قاسمی در نشســت خبری با اصحاب رسانه در ارتباط با طرح تحقیقاتی »بررســی تأثیر آموزش نوروفیزیولوژی درد در 
درمان سردرد با منشأ گردنی« اظهار کرد: سردردهای سرویکوژنیک )سردردهای گردنی( یکی از انواع سردردها هستند معمولًا علائمی مشابه با سردردهای 
میگرنی دارند ازاین رو، تمایز این نوع سردردها از سردرد میگرنی تا حدی دشوار است. تفاوت بنیادی این دو سردرد این است که نوع میگرنی ریشه در مغز 

دارد درحالی که سردردهای سرویکوژنیک منشأ آن ستون فقرات گردن است.
یک محقق و پژوهشگر دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با بیان اینکه میزان شیوع ســردرد با منشأ گردنی درزنان بیشتر بود، ادامه داد: به دنبال شیوع کرونا و 
افزایش استفاده از مبایل و تبلت در اکثر طبقات اجتماعی شاهد روند رو به افزایش سردردها با منشأ دردهای اسکلتی عضلانی در گردن شدیم. وی با بیان 
اینکه این بیماران بخاطر سردردهای شدید گاهی دچار افسردگی می شــوند به طوری که آرزوی مرگ می کنند که تلاش شد در این روش تحقیقی علاوه بر 

داروها از نظر روانی نیز گفتگو درمانی شدند که باعث تسریع در بهبود درد آنها شد.

گردن عامل بروز ۲۰ درصد از سردردها

 مجوزهای زیست 
محیطی واردات خودروی 

برقی صادر می شود
علــی ســلاجقه، رئیس ســازمان 
حفاظت محیط زیست با بیان اینکه 
این ســازمان مجوزهــای لازم برای 
واردات خودروهــای برقــی را صادر 
می کند،گفت: ما از هــر گونه فناوری 
نوینی کــه به کاهش شــاخص های 
آلایندگــی منجــر شــود، حمایــت 

می کنیم. این یک اصل است.

عکس خبر

شنبه  ۲۲  اردیبهشت  ۱۴۰۳  /  ۲ ذی القعده  ۱۴۴۵  /   ۱۱ می ۲۰۲۴ /  شماره ۴۰۸۱



اعتراف ستاره بایرن: 

وینیسیوس بهترین بازیکن دنیاست!
ماتیس دی لیخت، ستاره بایرن مونیخ، می گوید وینیسیوس جونیور در حال حاضر بهترین بازیکن 

دنیاست. 
به گزارش »ورزش ســه«، بایرن مونیخ در دیدار برگشــت از مرحله نیمه نهایــی رقابت های لیگ 
قهرمانان اروپا در ورزشگاه ســانتیاگو برنابئو مهمان رئال مادرید بود و با نتیجه 1-2 برابر این تیم 
شکست خورد تا در رسیدن به فینال این مسابقات ناکام بماند. شاگردان کارلو آنچلوتی تلاش زیادی 
برای باز کردن دروازه حریف در هر دو نیمه داشتند و وینیسیوس جونیور یکی از بازیکنان درخشان 
رئال در این دیدار بود و با وجود اینکه نتوانست شخصاً دروازه حریف را باز کند اما به حدی تأثیرگذار 
بود که در نهایت توانست جایزه بهترین بازیکن زمین را هم از سوی یوفا دریافت کند. به نظر می رسد 
که درخشش این ستاره برزیلی در ترکیب رئال مادرید توجه بازیکنان بایرن مونیخ را هم جلب کرده 
است و دی لیخت که در این دیدار عملکرد تحســین برانگیزی در خط دفاعی بایرن داشت پس از 
پایان بازی درباره عملکرد وینیســیوس گفت: »با توجه به نمایشی که امشب دیدم، باید بگویم که 
احتمالًا وینیسیوس جونیور در حال حاضر بهترین بازیکن دنیاست!« وینیسیوس حالا این فرصت 
را دارد که به همراه رئال مادرید در دومین فینالش در لیگ قهرمانان حضور پیدا کند. او پیش از این 
نقش مؤثری را در فینال لیگ قهرمانان سال 2۰22 برابر لیورپول ایفا کرده و گل قهرمانی تیمش را 

به ثمر رسانده بود.

طلسم عجیب هری کین
هری کین، ستاره بایرن مونیخ، با پیوستن به این باشــگاه هم نتوانست جام قهرمانی را بالای سر 

ببرد.
به گزارش »ورزش ســه«، بایرن مونیخ در دیدار برگشــت از مرحله نیمه نهایــی رقابت های لیگ 
قهرمانان اروپا در ورزشگاه ســانتیاگو برنابئو برابر رئال مادرید شکســت خورد تا از صعود به دیدار 
فینال باز بماند و برای اولین بار پس از فصل 12-2۰11 هیچ جامی را به دســت نیاورد. شاید بعضی 
از هواداران بایرن در اواخر چهارشنبه شب این احساس را داشــتند که به تماشای فیلم اشتباهی 
نشسته اند. زمانی که هری کین در دقیقه ۸۴ از زمین بازی بیرون رفت، بایرن در یک قدمی صعود 
به فینال بود. کاپیتان تیم ملی انگلیس امیدوار بود که بتواند اولین جام دوران فوتبالش را به دست 
آورد. گلی تماشایی از آلفونسو دیویس زمینه ساز صعود آنها شده بود. با این حال، خوسلو در عرض 
سه دقیقه شرایط بازی را به صورت کلی تغییر داد و مانع از صعود بایرن به فینال لیگ قهرمانان شد 
که قرار است در تاریخ اول ژوئن در ورزشگاه ومبلی لندن برابر دورتموند برگزار شود. در صورت صعود 
بایرن به این بازی تاریخ می توانست تکرار شود اما حالا تاریخ برای کین تکرار شده است. این ستاره 
انگلیســی که در ۳2۰ بازی در لیگ برتر 21۳ گل به ثمر رســانده و در ۳2 بازی اولش در بوندسلیگا 
موفق شــده بود ۳۶ بار دروازه حریفان را باز کند، در تابستان سال گذشــته بارین را بخاطر فرهنگ 
قهرمانی اش انتخاب کرد تا اولین تجربه بازی در خارج از انگلیس را به دست آورد. اما حالا باید برای 

کسب اولین جام باز هم صبر کند.
زمانبندی تغییر بزرگی که در بایرن اتفاق افتاده شاید از این نظر کمی ناخوشایند باشد چون آخرین 
باری که آنها نتوانستند حتی یک جام را در طول فصل به دست آورند به فصل 12-2۰11 برمی گردد، 
زمانی که این تیم با ۸ امتیاز اختلاف نسبت به دورتموند نتوانست جام قهرمانی بوندسلیگا را بالای 
سر ببرد و در جام حذفی هم با نتیجه 2-5 برابر همین تیم شکست خورد. آنها در لیگ قهرمانان هم 
فاجعه کاملی را تجربه کردند و در دیدار فینالی که در ورزشگاه خانگی شان برگزار شده بود به شکلی 
دراماتیک در ضربات پنالتی شکســت خوردند. اما نباید فراموش کرد که این، آغازی برای سه گانه 
فصل بعدی بود. شاید همین موضوع خبر خوبی برای کین باشد و بتواند او را به درخشش و آینده 

روشنی که در فصل آینده در بایرن پیش رو دارد امیدوار کند.

 سپاهان-مس رفسنجان؛ امروز در ورزشگاه شهدای صنعت مس سپاهان-مس رفسنجان؛ امروز در ورزشگاه شهدای صنعت مس

دوئل اسطوره طلایی ها با شاگردان مورایسدوئل اسطوره طلایی ها با شاگردان مورایس

خبر روز

اشکان دژآگه اولین ایرانی کینگزلیگ 
اشکان دژآگه به عنوان تنها ایرانی مســابقات کینگزلیگ 2۰2۴ حضور خواهد داشت و این مسابقات را 
برای ایرانی ها جذاب می کند.به گزارش »ورزش سه«، مسابقات جام جهانی پادشاهان فوتبال 2۰2۴ 
در کشور مکزیک از ۶ خرداد ماه و به مدت 12 روز برگزار می شود، مســابقاتی که با تلاش جرارد پیکه و 
آگوئرو راه اندازی شده و بزرگانی از فوتبال چون ایکر کاسیاس، نیمار، زلاتان ابراهیموویچ، ماریو گوتزه 
نیز به عنوان مدیر در مسابقات حاضر خواهند بود. این مسابقات با روش سوئیسی برگزار می شود و جایزه 
یک میلیون دلاری برای تیم قهرمان تعیین 
شده است.ماریو گوتزه به عنوان مدیر تیمی 
که از آلمان در مسابقات حاضر می شود با 
اشکان دژآگه کاپیتان سابق تیم ملی ایران 
تماس گرفته تا او نیز به همراه چند بازیکن 
دیگر در این تیم هفت نفره حضور داشته 
باشد و دژآگه به عنوان تنها نماینده ایران 
در تیم یونیورز اف سی آلمان بازی می کند 
و در کنار او  چند بازیکن فوتسال و  فوتبال 
آلمان که اخیــراً از فوتبــال خداحافظی 
کرده اند، حضور دارند. اشکان دژآگه به عنوان یکی از ستاره های ســال های گذشته بوندسلیگا و لیگ 
جزیره که سابقه قهرمانی با وولفسبورگ را در آلمان دارد و همراه با تیم ملی ایران در دو جام جهانی حضور 
داشته و قهرمانی زیر 21 سال اروپا را با نسل طلایی فوتبال آلمان در کارنامه دارد، شاخص ترین بازیکن 
نماینده آلمان است.  توتی، ناینگولان، چیچاریتو، ادن هازارد، فالکائو، ریو فردیناند از جمله ستاره های 
دنیای فوتبال هستند که تاکنون حضورشان در این مسابقات اعلام شده است و حضور ستاره ایرانی در 

این مسابقات قطعاً به جذابیت و اهمیت این مسابقات برای ایرانی ها خواهد افزود.

خیز گاندوها برای فرار از هت تریک
ذوب آهن امیدوار است بعد از دو شکست متوالی با کسب دومین پیروزی در بازی های خانگی مقابل 
پیکان جایگاه خود را در جدول بهبود ببخشد.به گزارش »ورزش سه«، ذوب آهن یکی از تیم هایی است 
که در نیم فصل دوم به واســطه مصدومیت های متعددی که برای بازیکنانــش پیش آمده، نتایجی 
سینوسی کسب کرده است. فراز و نشیب های ذوب آهن در نتیجه گیری رتبه این تیم را در جدول تنزل 
داده و تیمی که در پایان نیم فصل اول در رده پنجم بود، حالا به جایگاه نهم رسیده است.ذوب آهن هفته 
گذشته در ورزشگاه آزادی عملکرد خوبی مقابل استقلال در ورزشگاه آزادی داشت و در شرایطی که یک 
بر صفر پیش افتاد و تا ثانیه های پایانی هم تساوی یک بر یک را رقم زده بود، ناگهان گل دوم را دریافت 
کرد و بازنده شد.شاگردان محمد ربیعی در شرایطی با بدشانسی محض شکست را مقابل استقلال پذیرا 
شدند که پیش از این در خانه خود مقابل نساجی هم شکست خورده بودند و بی شک دو باخت متوالی 
برای اعضای این تیم و هواداران ذوب آهن قابل قبول نیست.در چنین شرایطی ذوبی ها برای مسابقه با 
پیکان در هفته بیست و هفتم آماده می شوند. ذوب آهن که در هفته بیست و چهارم بعد از مدتی طولانی 
در فولادشهر پیروز شد و آلومینیوم اراک را شکست داد، حالا بعد از تحمل دو باخت متوالی دوست دارد 
بار دیگر در کنار هواداران خودی جشــن پیروزی بگیرد. حریف بعدی ذوب آهن هم تیمی است که دو 
باخت متوالی را تجربه کرده و به منطقه سقوط نزدیک شده اســت. در روزی که پیکانی ها برای کسب 
امتیاز به اصفهان می آیند و امیدوارند در همین بازی شانس خود برای بقا را افزایش بدهند، ذوب آهن 
هم چاره ای جز برد نخواهد داشت.ربیعی و شــاگردانش ابتدا برای بازگرداندن روند تیمی خود بعد از 
دو باخت متوالی و ســپس برای بالارفتن از جایگاه نهمی در جدول امیدوار به کسب برد مقابل پیکان 
هســتند و بی شــک در روزهای آینده تمام تلاش خود را به کار خواهند گرفت تا با آمادگی خوب مقابل 

خودروسازان صف آرایی کنند.

مستطیل سبز

چند اتفاق قطعی در جدول 
لیگ برتر!

هفته بیست و هفتم لیگ 2۳ در حالی امروز 
و با برگزاری 5 بازی آغاز می شود که تکلیف 
تیم های دهم تا چهارم لیگ برتر به طور قطعی 

مشخص شده است.
به گزارش »ورزش ســه«، با پایان رســیدن 
هفته بیست و ششــم لیگ برتر چند اتفاق 
مهم در جدول این رقابــت ها افتاد و تکلیف 
 تعــدادی از تیم ها در این جدول مشــخص 

شد. 
با این تفاســیر اهداف این تیــم ها در هفته 
های پایانی افزایش رتبــه و تأثیرگذاری در 
روند ســقوط و قهرمانی تیم ها خواهد بود. 
تراکتور با توجه به پیروزی هایی که استقلال 
و پرســپولیس به دســت آوردند به صورت 
رسمی شــانس قهرمانی را از دست داد اما 
همچنان در خوشبیانه ترین حالت ممکن و 
به شکلی معجزه آسا شــانس حضور در رتبه 
دوم جــدول را دارد ضمن اینکــه تی تی ها 
رقابت جالبی با ســپاهان برای کســب رتبه 
ســوم دارند و همچنین حفظ رتبه چهارم و 
رقابت با ملوانان که با ۴ امتیاز کمتر از تراکتور 
در رده پنجم قــرار دارد هــم در برنامه های 
پرشورهای تبریز قرار خواهد داشت. تیم های 
دهم به بالاتر جدول رسماً در لیگ برتر سال 
آینده حضور خواهند داشــت و تیم یازدهم 
جدول هوادار تهران 2 امتیــاز دیگر نیاز دارد 
تا بدون هیچ حرف و حدیثی بقای خود را در 
لیگ برتر تضمین کنــد. اوج هیجان در صدر 
و قعر جدول در جریان اســت، سرخابی ها 
با یک امتیاز اختلاف بــرای قهرمانی تلاش 
می کنند و صنعت نفت بــا 19 امتیاز در قعر 
حضور دارد و در فاصله ۳ امتیازی آنها فولاد، 
نساجی و استقلال خوزســتان قرار دارند که 
این رقابت را حساس و نفس گیر کرده است. 
با توجه بــه نتایجی کــه در دیدارهای هفته 
قبل رقم خورد، هفتــه 27 لیگ رقابت های 
اســتقلال و فــولاد، پرســپولیس و هوادار، 
اســتقلال خوزستان و نســاجی بازی هایی 
 هستند که سرنوشت تیم ها را تحت تأثیر قرار 

خواهد داد.

فوتبال جهان
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اطلاعیه

اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان – 

هیات دو ومیدانی استان اصفهان

به اســتناد آیین نامــه و دســتورالعمل نحــوه ثبت نــام انتخابــات هیات های ورزشــی اســتانی 
و شهرســتانی مقرر اســت نســبت به تشــکیل مجمع عمومی انتخابات هیات دو و میدانی  اســتان 
اصفهان بــه منظــور انتخابات رئیس هیــات به همــراه اعضای هیات رئیســه :)نایب رئیــس ،خزانه 
دار،ســه نفر عضو هیات رئیســه( اســتان اصفهان اقدام گردد،بدینوســیله از کلیه افراد واجد الشرایط 
علاقمند به احراز پســت ریاســت هیات دعوت می نمایند جهت ثبت نام ،اعلام فهرســت پیشــنهادی 
 اعضای هیات رئیســه و ارائــه مدارک مورد نیــاز از روز چهــار شــنبه  مــورخ 1403/2/26 لغایت روز 
چهار شنبه مورخ 1403/3/2 به مدت 7 روز کاری از ســاعت 09:00الی 13:00 به دبیرخانه مجمع به آدرس  

اصفهان-میدان آزادی)دروازه شیراز( –ورزشگاه انقلاب-دفتر هیات دو و میدانی مراجعه نمایند.
شماره تماس : 09134080217  حمید رضا فرج الهی دبیر مجمع.

شرایط داوطلبان احراز پست ریاست هیات استان:
1- التزام به قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران

2-دارابودن حداقل مدرک تحصیلی کارشناسی)لیسانس(
3-دارابودن حداقل سن)30( سال و حداکثر)65( سال

4-سابقه مدیریت اجرایی حداقل پنج سال)طبق دستورالعمل برگزاری انتخابات(
5-دارابودن کارت پایان دوره ضرورت)خدمت سربازی( یا معافیت آقایان

6-فاقد تابعیت مضاعف بوده و در استان سکونت داشته باشد.
7-عدم سوپیشــینه کیفری موثر و عدم محرومیت از حقوق  اجتماعی صادره از مراجع قضایی و نداشتن 

محرومیت دوپینگ بر اساس آرای ستاد ملی مبارزه با دوپینگ
8-ارائه گواهی عدم اعتیاد

9-ارائه استعلام مثبته جهت افتتاح حساب بانکی
مدارک مورد نیاز:

1-اصل و تصویر کلیه صفحات شناسنامه و کارت ملی
2-اصل و تصویر مدرک تحصیلی

3-سه قطعه عکس 4*3 با زمینه روشن
4-تکمیل فرم های ثبت نام با توجه به نوع اعلام آمادگی داوطلب

5-گواهی عدم سوپیشــینه و گواهی عــدم اعتیادبه مواد مخدروســایر مدارک و مســتندات موردنیاز 
تکمیلی)حداکثر تا 10 روز پس از اتمام مهلت ثبت نام تحویل دبیرخانه مجمع گردد(

6-اعلام کتبی اســامی داوطلبان پست های هیات رئیســه و ارائه مدارک و تکمیل فرم استعلام اعضای 
پیشنهادی هیات رئیسه هریک از داوطلبان احراز پست ریاست هیات استان در زمان ثبت نام.

7-ارائه مدارک و مستندات مدیریتی مورد نیاز طبق دستورالعمل
8-اصل و تصویر کارت پایان خدمت یا معافیت

تبصره :حضور داوطلب یا وکیل قانونی با ارائه وکالت نامه رسمی جهت ثبت نام الزامی است.

م الف: 1714432

هرچــه لیگ برتــر به هفتــه پایانــی نزدیک تر  مرضیه غفاریان
می شــود حساســیت در آن به اوج می رســد؛ 
حساسیتی که از یک طرف از رقابت مدعیان برای ربودن گوی سبقت از حریفان 
برای تصاحب جام طلا نشأت می گیرد و از سوی دیگر ناشی از تقلای تیم های 
قعرنشین برای بقا در لیگ و فرار از سقوط اســت. اما امروز حساسیت جدال 
سپاهان با مس رفسنجان درهفته بیست و هفتم لیگ از جنس دیگری است. 
امروز اسطوره طلایی های اصفهان برای نخستین بار در جبهه مقابل تیم سابق 
خود قرار دارد. محرم نویدکیا پس از سال ها تلاش برای سربلندی سپاهان چه 
در زمان بازیگری و چه در زمانی که به جرگه مربیان پیوست امروز در رفسنجان 
فرماندهی رقیب تیم سابقش را برعهده دارد. بدون شک نویدکیا چهره ویژه هفته 

27 لیگ 2۳ خواهد بود.
اما در اردوگاه رقیب سپاهان به غیر از ســکاندار این تیم چهره های دیگری نیز 
به چشم می خورند که بارها و بارها با پوشــیدن پیراهن طلایی تیم اصفهانی به 
میدان رفته اند؛ بازیکنانی همچون جلال الدین محمدی، ســجاد شــهباززاده 
،محمد نژادمهدی، مهدی ترکمان، حســن جعفــری، محمدرضا مهدی زاده و 
رضا دهقانی. در این میان به غیر از مهدی زاده که با دریافت کارت قرمز در هفته 
گذشته شــانس رویارویی با تیم ســابق خود را از دست داده، ســایر بازیکنان 
فرصت این را دارند تا بــا قرارگرفتن در ترکیب نارنجی پوشــان امروز در مقابل 
ارتش طلایی خودنمایی کنند. تقابل این بازیکنان با طلایی پوشان به خصوص 
با هم تیمی های سابقشــان و رویارویی نویدکیا با شــاگردان سابقش در تیم 
ســپاهان از جذابیت های ویژه هفته بیست و هفتم اســت. محرم نویدکیا از 
زمانی که روی نیمکت نارنجی پوشــان نشســته تنها یک بار و آن هم  در هفته 
 گذشــته بوده که طعم شکســت را چشــیده؛ آنهم درمصاف با طلایی پوشان 

آبادانی.
حالا امروز باید منتظر ماند و دید آیا دومین شکست اسطوره سابق سپاهان در 
مصاف با دیگر تیم طلایی پوش  لیگ رقم خواهد خورد؟ دبل شکست نویدکیا در 
لیگ و در مصاف با تیم های طلایی پوش این رقابت ها دور از دسترس نیست؛ 
چه اینکه با توجه به برتری سپاهان در 5 تقابل اخیر با مس رفسنجان با کسب ۳ 
پیروزی یک تساوی و یک شکست در برابر این تیم حداقل روی کاغذ شاگردان 
مورایس امروز شانس بیشتری از سربازان محرم خواهند داشت. از طرف دیگر 
حضور شهریار مغانلو در ترکیب طلایی پوشــان اصفهانی برگ برنده این تیم در 

مصاف با میزبان نارنجی پــوش خود خواهد بــود. مهاجمی که موتور 
گلزنی اش روی دور تند افتاده و بــا 15 گل درصدر جدول گلزنان برتر 
لیگ قرار گرفته است. شهریار تنها ۳ هفته دیگر تا دبل آقای گلی در 
لیگ فاصله دارد. این مهاجم زنجانی در دیدارهای پیشین سپاهان با 

نماینده رفسنجان در لیگ برتر همواره یک پای ثابت در فروریختن سنگر 
نارنجی ها بوده؛ از دبل گلزنی او در دیدار رفت این دو تیم در نقش جهان که 

در نهایت به برتری ۴ بر یک طلایی پوشان منجر شد که بگذریم او 
در سایر دیدارها یا گل به ثمر رسانده یا گل ساخته است.

از سوی دیگر طلایی پوشان با توجه به امتیازهایی که 
در هفته های گذشته از دست داده اند امروز چاره 
ای ندارند جز چشاندن طعم شکست به اسطوره 
این باشگاه. اگرچه خوشــبین ترین طرفدار این 
تیم اصفهانی هم دیگر شانسی برای قهرمانی تیم 
محبوب خود در لیگ 2۳ قائل نیست اما سپاهان 
برای اینکه جایگاه خود در دره سوم این رقابت 
ها را به نفع تی تی ها از دســت ندهد محکوم 
به کسب 9 امتیاز در ســه هفته پایانی است 
و در اولین گام برای نیــل به این مهم باید با 
سوغات ۳ امتیازی از رفسنجان به اصفهان 
برگردد. سپاهان با برتری در بازی امروز 
لطف بزرگی به همشــهری سبزپوش 
خود نیــز خواهد کــرد. ذوب آهن که 
با ۳۳ امتیــاز در رده نهم این رقابت 
هــا قرارگرفته مس رفســنجان را 
با ۳1 امتیاز در یــک قدمی خود 
می بیند. اگر ســپاهان از ســد 
میزبــان نارنجی پــوش خود 
بگذرد حداقــل برای یک هفته 
هم که شــده خطر ســقوط به 
 رده پایین تــر را از گاندوها دور 

می کنند. 



مدیر منطقه ۸ شهرداری اصفهان گفت: بودجه تملک پروژه صحرای پرتمان 
در سال جاری ۲۰۰ میلیارد ریال شامل فضای سبز ۲۷ هکتاری، معابر ۶۰، ۴۵ 

و ۳۶ متری بوده که در مرحله آزادسازی است.
حسن محمدحسینی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: محدوده ۹۸ هکتاری 
پرتمان از شمال به خیابان رزمندگان، از جنوب به بزرگراه شهید ردانی پور، از 
غرب به خیابان امام خمینی )ره( و از شرق به خیابان رباط متصل می شود. 
وی افزود: با تصویب طرح پیشنهادی شــهرداری اصفهان و پیگیری های 
شورای اسلامی شهر اصفهان، طبق کمیسیون ماده ۵، محدوده ۹۸ هکتاری 
پرتمان تعیین تکلیف شــد و برابر طرح های تصویب شــده این کمیسیون 
محدوده های با خدمات ورزشــی، آموزشــی، فضاهای ســبز، بهداشتی، 

فرهنگی و... در نظر گرفته شده است.
مدیر منطقه ۸ شهرداری اصفهان تصریح کرد: عملیات آزادسازی محدوده 
پرتمان از مجموع ۲۳۲ پــلاک، ۵۶ پلاک آن با پیشــرفت ۱۵ درصد انجام 
شده و از سال های گذشته تاکنون بیش از ۳,۹۰۰ میلیارد ریال هزینه داشته 

است، همچنین برای ســال جاری ۲۰۰ میلیون ریال بودجه تخصیص داده 
شده است. محمدحسینی با اشــاره به پروژه های در دست اقدام در محله 
پرتمان گفت: با تخصیص ۲۷ هکتار از اراضی پرتمان به فضای سبز شهری، 
پیش بینی احــداث خیابانی به عــرض ۶۰ متر در امتداد خیابــان آیت ا... 
صادقی )کمکی خیابان های رباط و امام خمینــی )ره(( همچنین احداث 
خیابان هایی به عرض ۳۶ و ۴۵ متری و ساماندهی خیابان شهید شیرانی از 
پروژه هایی است که تملک آن در دستورکار منطقه ۸ قرار دارد. وی خاطرنشان 
کرد: محله پرتمان بهترین موقعیت سرمایه گذاری است که سرمایه گذاران 
می توانند در عرصه های بالا ســرمایه گذاری کنند و پیش بینی می شــود در 
آینده ای درخشان، جذابیت و رشد مضاعف در محدوده پرتمان ایجاد شود.

مدیر منطقه ۸ شــهرداری اصفهــان گفت: از مالــکان که ســال ها دنبال 
وضعیت ملک خــود بوده اند، دعوت می شــود بــا مراجعه به شــهرداری 
 منطقــه ۸ موقعیــت ملک موردنظــر خود را مشــخص و تعییــن تکلیف

 کنند.

مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری اصفهان 
گفت: توسعه و پیشرفت محلات، یکی از شاخص های اصلی توسعه شهر است 
و سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شــهرداری این بخش را در 
اولویت قرار داده تا در ســال جهش تولید با مشارکت مردم، از مشارکت اهالی 
هر محل برای پیشرفت آن استفاده کند.مسعود حیدری در گفت وگو با »ایمنا« 
با اشاره به برنامه ریزی انجام شده به منظور اســتفاده از ظرفیت های مردمی 
برای مشــارکت و ســرمایه گذاری در پروژه های عمرانی، فرهنگی، ورزشی و 
تفریحی شهر اصفهان اظهار کرد: سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی 
شهرداری اصفهان در راستای عمل به شعار سال و تحقق مشارکت مردم در نظر 
دارد با همکاری مدیران مناطق شهری نسبت به شناسایی و جذب ظرفیت های 
مردمی و مشارکت آنها از ارائه ایده های خلاقانه تا سرمایه گذاری و مشارکت در 
احداث، تکمیل و بهره برداری از پروژه ها اســتفاده کند. وی پروژه های محلات 
را دارای سه مؤلفه شاخص دانســت و افزود: پروژه های هر محله، مخصوص 
آن محل است و با توجه به ویژگی های تاریخی و ظرفیت اجتماعی، فرهنگی، 

تجاری اهالی آن منطقه تعریف می شود.حیدری تصریح کرد: حضور و همراهی 
اهالی هر محل در انتخاب پروژه ها اولویت مهم در توســعه متوازن محلات و 
محرک رشد هر منطقه است.وی جنس این مشارکت را هم از لحاظ ارائه ایده 
در خلق فرصت ها و هم از لحاظ ســرمایه گذاری و مشارکت در احداث آن قابل 
تعریف دانســت و تصریح کرد: در نهایت در تکمیل و بهره برداری از پروژه های 
محرک رشد، مشارکت مردم بسیار مهم اســت. وی تأکید کرد: در واقع زمانی 
مدیریت شهری در انجام یک پروژه شهری موفق اســت که اهالی آن منطقه 
همکاری و مشارکت نزدیکی با شهرداری داشته باشند و با ارائه ایده ها و نظرات 
خود و با مشارکت و سرمایه گذاری به تکمیل و بهره برداری از پروژه ها کمک کنند.

وی خاطرنشان کرد: شهرداری این کلان شهر برای انجام مشارکت های سه جانبه 
)شخص حقوقی یا حقیقی، ســرمایه گذار و شــهرداری( برای مولدسازی از 
دارایی های غیرمنقول افراد حقیقی یا حقوقی )زمین های بزرگ قابل اجرا برای 
پروژه های شهری که دارای توجیه اقتصادی باشند( در راستای رونق محلات در 

بخش های مختلف شهری آماده همکاری است.

سخنگوی آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان گفت: ۲ هفته پیش 
 ۲۸۲۰ تماس با این سازمان برقرار شد که ۱۱۱ مورد آن مربوط به آب گرفتگی ها 
بود.محمد شریعتی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: در هفته دوم اردیبهشت 
ماه تعداد کل تماس های شهروندان با سامانه همیشه پاسخگوی ۱۲۵، ۱۱ هزار و 
۹۹۷ مورد بوده که از این تعداد ۲۴۷ تماس به اعزام آتش نشانان از ایستگاه های 

۲۷ گانه به محل اعلام شده، منجر شده است. 
وی با بیان اینکه ۶۳ مورد حریــق و ۱۸۴ مورد حوادث، داشــته ایم، افزود: با 
توجه به باران های سیل آســای بهاری که در روز چهارشــنبه )۱۲ اردیبهشت( 
نیز اوج آن بود، در همان روز تعداد ۲۸۲۰ تماس را همکارانم پاســخگو بودند، 
۱۱۱ حادثه مختلف از مجموع ۱۸۴ مورد مربوط بــه آب گرفتگی منازل، مراکز 
 تجــاری و امداد و نجــات در حوادثی بوده که شــهروندان با آن مواجه شــده 

بودند. 
سخنگوی آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان تصریح کرد: تعداد 
۶۹ مورد گشت ایمنی و ۵۱ مورد استقرار خودروهای امداد و نجات اطفائیه در 

محل های مورد نیاز که تردد بیشــتری داشت، به ویژه آب گرفتگی، انجام شده 
است.

 مدیر منطقه ۸ شهرداری اصفهان خبر داد

اعتبار ۲۰۰ میلیارد ریالی برای تملک صحرای پرتمان

شنبه  ۲۲  اردیبهشت  14۰3 /  ۲ ذی القعده  1445  /  11  می    ۲۰۲4 / شماره  4۰81 

از  ویراژ  شبانه روزی موتورسیکلت ها تا سدمعبرهای مغازه داران در »ریسمون«

ریسمان آشفتگی بر گردن بازار تاریخی اصفهان
»ثروت، قدرت و رانت سه عاملی است که می تواند  مریم قادری
نظم را بر هم زند تا عدالت اجرا نشــود و این ســه 
همگی در درون بازار نهفته اســت«، اینها صحبت های »ادریس« است، یکی از 
کاسبان فعال بازار ریسمان )ریسمون در گویش محلی( اصفهان؛ بازاری تاریخی 
متعلق به عهد صفویه که مشــکل کم ندارد؛ از در و دیوار و سقفی که نیاز به مرمت 
اساسی دارد تا کفسازی ناهمگون و ناهموار که کم برای مردم مشکل ساز نشده 

است.
به گــزارش »خبرآنلاین«؛ بــرای گرفتن گــزارش در ارتباط بــا ورود غیرقانونی 
موتورســواران و حوادث مختلف در این زمینه به بازار آمده ایــم اما درددل های 
بازاریان حکایت از مشــکلات عدیده فراوان دارد که در گزارش های بعدی به آنها 

نیز خواهیم پرداخت.
ادریس اول نمی خواهد صحبت کند، می ترســد از وی فیلمــی بگیریم یا زمانی 
که سخنانش را منتشــر کنیم برایش دردسرساز شود اما کم کم به کمک اعضای 
هیئت امنای بازار اصفهان که ما را همراهی می کنند اعتمادش جلب و تازه معلوم 
می شود حرف های ناگفته بســیاری در دل دارد. وی در ابتدا به مشکل اصلی که 
در کل بازار اصفهان از میدان نقش جهان تا جامع مشــهود است و مردم نیز از آن 
گلایه دارند اشاره می کند و به »خبرآنلاین« می گوید: وجود موتورسیکلت ها در 
بازار اصفهان ممنوع است چراکه بوق زدن ها، سرعت حرکتشان و یا پارک کردن 
آنها در داخل مغازه ها، نظم بازاری که باید آرام باشد تا معاملات بدون استرس در 

آنها انجام شود را برهم می زند.

موتوری که جان می  گیرد، از مردم تا کاسبان!
این کاسب فعال در بازار اصفهان که در بازار ریسمان پارچه فروشی دارد، مهم ترین 
عامل مؤثر در این قانون گریزی را ثروت، قدرت و رانت برمی شــمرد و با حالتی 
آشفته از همکارانش که جان خود را به دلیل تصادف با موتورسیکلت در دل بازار از 
دست داده اند، خاطراتی نقل می کند و ادامه می دهد: آقای اخوان در دروازه اشرف 
و آقای تیموری روبه روی مسجد شیشه توسط همین موتورسیکلت ها جان خود 
را از دست دادند ولی همچنان این موتورسیکلت ها به همان راحتی قبل در بازار 

تردد می کنند و هیچکس پاسخگو نیست.
وی با اشاره به اینک ما کســبه بازار از نیروی انتظامی انتظار داریم که به موضوع 
نظارت بر اجرای قانون برای جلوگیری از ورود موتورسیکلت ها با جرائم تأثیرگذار 
و یا توقیف این وسایل در بازار ورود کنند، تأکید می کند: گرچه برای داد وستد در 
بازار نیاز به جا به جایی بار هست اما می توان این کار را با موتورسیکلت خاموش 
انجام داد یا روش های مناسب دیگری را جایگزین کرد تا آسیب جانی و جسمی 

به کسی وارد نشده و تردد نیز دچار اختلال نشود.
سینا رهگذری است که بخاطر شغلش بیشــترین تردد را در بازار دارد و بسیاری 
از مشــکلات بازار را در طول ســال های گذشــته به خوبی درک کرده است. وی 
مشــکل مهم و اصلی بازار را در درجه نخست حضور موتورسیکلت ها و پس از آن 
سدمعبرهای مغازه داران به ویژه در سمت مسجد جامع می داند و می گوید: برخی 
مغازه داران نزدیک به ۲ متر از حریم بازار را اشــغال و تــردد را به گونه ای مختل 
کرده اند که ازدحام ایجاد شــده و عابران و مردمی که برای خرید به بازار می آیند 

مدام با یکدیگر برخورد می کنند.

سدمعبر بازاریان؛ مانع امدادرسانی در مواقع ضروری
سینا به نکته مهمی اشاره کرده و با اشــاره به جمعیتی که در بازار در تردد هستند، 
اظهار می کند: در چنین شرایطی اگر روزی بازار آتش بگیرد یا فردی مصدوم شود، 

چگونه می توان آتش را اطفا و یا به افراد مصدوم امدادرسانی کرد؟!
صدیقی، عضو هیئت امنای بازار اصفهان، همان گونه کــه وضعیت ناگوار مرمت 

سقف و دیوارهای بازار را به ما نشــان می دهد؛ همزمان با ما پای در دل بازاریان 
نیز می نشیند، از کنار هر مغازه که گذر می کنیم یکی از بازاریان وی را می شناسد، 
می ایستیم و به آنها با خوش رویی پاســخ می دهد، وی در ارتباط با سد معبر در 
بازار به ما می گوید: اکنون بازار خلوت تر است اما تا یک ساعت دیگر نمی توان از 
اینجا رد شد به ویژه اینکه بانوانی که می خواهند از وسط بازار رد شوند نیز با مشکل 
جدی تری روبه رو هستند. وی ادامه می دهد: بانوانی که برای خرید به بازار آمده 
اند، ناموس مردم هستند، بازار و بازاری باید حافظ ناموس مردم باشد اما وجود 
چنین سدمعبرهایی باعث می شود برخی از خانم ها ترجیح دهند در بازار حضور 

پیدا نکنند.

رفع مشکلات بازار اصفهان در گرو همکاری شهرداری
عضو هیئت امنای بــازار اصفهان در واکنــش به اینکه عامل این مشــکل خود 
بازاریان هستند و باید فرهنگســازی در این ارتباط توسط خود هیئت امنا انجام 
شــود؛ رفع این مشــکل را به تنهایی ممکن ندانســته و می گوید: اگر شهرداری 
و ارگان های مربوطه با ما همکاری داشــته باشــند مشــکلات بازار سریع رفع 
می شــود چراکه قانون همیشــه در فرهنگســازی مؤثر بوده اســت؛ چندین 
ســال پیش مأموران شــهرداری در بازار حضور داشتند و با ســدمعبرها برخورد 
جدی می کردنــد. صدیقی تأکیــد می کند: آن زمان شــهرداری تنها بــه اندازه 
۷۰ تا ۸۰ ســانتی متربه کاســبان اجازه می داد که بیرون از مغازه شــان جنس 
 بگــذارد و در غیر این صورت جریمه می شــدند اما اکنون بازار بــه حال خود رها 

شده است.
وی در پاسخ به اینکه تا چه میزان مشکل با خود بازاریان در میان گذاشته شده و 
از آنها برای کمک به رفع مشکل درخواست کمک شده است، اضافه کرد: هر چند 
نه به صورت رسمی اما در کل به کسبه ها تذکر داده شده است که حریم بازار را برای 
تردد آزاد بگذارند اما متأسفانه آنها همکاری نمی کنند و هر کدام رعایت فروشگاه 
دیگر را در وهله اول خواستار می شوند! صدیقی به یک رستوران که سد معبر کرده 
و مغازه روبه رویی رستوران که به حریم بازار تجاوز کرده اشاره می کند؛ نکته جالب 

اینکه در کنار آنها یک دستفروش هم بساط خود را پهن کرده و گل سر سبد این سد 
معبرها شده است. وی تأکید می کند: ما این معضل را با اتحادیه ها نیز در میان 

گذاشته ایم اما ترتیب اثری را در این ارتباط را شاهد نبودیم.
عباسی، رئیس هیئت امنای این بازار تاریخی اســت، از وی می خواهم نسبت 
به اقداماتی که تا کنون انجــام داده اند و یا برنامه هایی که برای رفع مشــکلات 
درنظرگرفته شــده اســت، توضیحاتی ارائه کند. وی با بیان اینکه هیئت امنای 
بازار بزرگ اصفهان، مشکلات را دســته بندی و وجلساتی را با شهرداری و میراث 
فرهنگی اصفهان و... داشته است، گفت: اولین و مهم ترین معضلی که در این بازار 
شاهد آن هستیم و همکاران و کاسبان نیز به آن اشاره کردند، تردد موتورسیکلت 
ها در سطح بازار و با سرعت بالا است و گاهی آنقدر تعدادشان زیاد است که تردد 

آنها در بازار بیشتر از خیابان به نظر می رسد.
رئیس هیئت امنای بازار اضافه می کند: هم بازاریــان و هم عابران و خریدارانی 
که در بازار حضور پیدا می کنند، از این موضوع شــاکی هستند، در این راستا قرار 
شد از هفدهم اردیبهشت برای جلوگیری از ورود موتورسیکلت ها به بازار اصفهان 
ممنوعیت به عمل آید؛ در این خصوص قرار است بنرها و تبلیغاتی برای آمادگی 
شهروندان و موتورسیکلت سواران در مبادی ورودی بازار نصب و اطلاع رسانی های 
لازم انجام شود. وی تأکید کرد: پیش از این در ارتباط با بحث موتورسواران و رفع 
سد معبرها تعریف بودجه ای در بازار نداشت که خوشبختانه سال گذشته شورای 
شهر اصفهان برای این موضوع ۹ میلیارد تومان مصوب کرد. عباسی گفت: هر چند 
تاکنون پارکینگ های ویژه موتورســیکلت به شــکل کامل آماده نشده است اما 
امیدواریم تا پایان اردیبهشت ماه مکان تمام پارکینگ ها، به مردم و کسبه معرفی 
شود و این مشکل به شکل ریشه ای رفع شود و پس از آن درپی رفع مشکل سد 

معبر در بازار بر خواهیم آمد.
پس از یک پیاده روی سه ساعته به مغازه آقای صدیقی می رویم و وی با فرنی 
و چای از ما پذیرایی می کند، ناطقی، عضو هیئت امنای بازار که در رأس مجلس 
نشسته است، رو به ما می کند و می گوید: کاسبان روزانه حدود ۱۰-۱۳ ساعت را در 
بازار می گذرانند بنابراین نخستین افرادی هستند که در ماجرای ویراژ موتورسواران 

متضرر می شوند. وی خاطر نشان کرد: در حقیقت سایل نقلیه دودزایی که در بازار 
تردد می کنند متعلق به خود بازاری ها اســت و در وهله نخســت نیاز به فرهنگ 
سازی میان خود بازاریان داریم که وســیله نقلیه خود را در پارکینگ تعیین شده 
پارک کنند. ناطقی افزود: پس از فرهنگ ســازی اولیه، قانونی که توسط نیروی 
انتظامی باید اجرایی شود کارگشاست، وظیفه نیروی انتظامی ایجاد نظم و آرامش 

درسراسر کشور است و لازم است این نظم و آرامش را به بازار هم انتقال دهد.
عضو هیئت امنای بازار با بیان اینکه بازار اصفهان قلــب بازار و مرکز تجاری ایران 
محسوب می شــود و با همکاری هم باید این قلب رو حفظ کنیم، تأکید می کند: 
بازار اصفهان مدتهاست که به حال خود رها شده و پر از مشکلات عدیده ای است که 
ن باشیم.وی تأکید می کند:  برای برون رفت از آنها نباید دنبال راه حل موقت و مُسکِّ
باید توجه کنیم که هیئت امنا به تنهایی و یک شــبه نمی تواند بار این مشکلات را 
بر دوش کشد و باید تمام کسبه بازار، مســئولان مربوطه، رسانه ها و حتی مردم 
دغدغه مند در کنار هیئت امنا قرار گیرند تا مؤثرترین طرح با بهترین بازدهی برای 

رفع مشکلات بازار بزرگ اصفهان اجرایی شود.

پیگیری مشکلات بازار از مسئولان
و اما برای پیگیری این موضوع با روابط عمومی نیروی انتظامی تماس گرفتیم، 
ســرهنگ طُرِیفی در ارتباط بــا اجرای قانــون ممانعت از ورود موتورســیکلت 
ســواران به بازار به »خبرآنلاین« گفت: سیاســت گذاری در این بخش بر عهده 
شهرداری است و تا به حال در این ارتباط از ما درخواستی نداشته اند؛ در صورت 
سیاست گذاری، انجام طرح و درخواست شهرداری از ما در این ارتباط، این امکان 
 وجود دارد که نیروی انتظامی در این زمینه برای اجرای قانون مصوب وارد عمل 

شود.

تشکیل شورای بازار و کمک به رفع مشکلات بازاریان
و اما در همین ارتباط مصطفــی نباتی نژاد، رئیس مرکز پژوهش های شــورای 
اسلامی شهر اصفهان نیز با اشاره به برگزاری جلسه هم اندیشی هیئت امنای بازار 
اصفهان با شهردار و فرماندار اصفهان و طرح ۲۰ درخواست از دستگاه های اجرای 
اظهار کرد: رؤیای ما آن است که بازار و طرح مانند یک مجتمع تجاری خصوصی 
عمل کند و همه امور جاری بازار از جمله دخل و خرج، نظافت و امنیت توسط خود 
بازاریان انجام شــود اما تا آن زمان شــهرداری اصفهان به آنها کمک خواهد کرد. 
وی تأکید کرد: اگر بازار شورا داشته باشد، می تواند موضوعات خود را پیش ببرد 
و مشکلات خود را رفع کند؛ علاوه بر آن دســتگاه های اجرایی نیز برای پیگیری 
برنامه های بازار می توانند به شــورا مراجعه کنند. نباتی نژاد تأکید کرد: مقرر شد 
اطلاع رسانی های لازم برای  ممنوعیت ورود موتورسیکلت ها به بازار اصفهان انجام 

شود و این طرح از هفدهم اردیبهشت سال جاری عملیاتی شود.
با دیدن وضعیت مرمت بازار ریسمان که در گزارش بعدی به آن خواهیم پرداخت 
یاد صحبتی از یکی از باستان شناســان قدیمی اصفهان می افتــم که به نقل از 
بهشتی، رئیس اســبق ســازمان میراث فرهنگی )وزارتخانه کنونی( می گفت: 
»اصفهان تبدیل به شهری شده که فقط و فقط دارای آثار تاریخی است اما از ویژگی 

های شهر تاریخی عقب مانده است.«
گویی بازار اصفهان نیز دچار همین حال و احوال شــده و گرچه آثار تاریخی و در و 
دیوار وسقف بازار حکایت از تاریخی بودن آن دارد اما بافت تاریخی که از فرهنگ 
افراد ساکن یا عابر در بازار نشأت می گیرد به مرور زمان کم رنگ شده و بازار دیگر 

حکم بافت تاریخی را ندارد.
ما برای گزارش درخواســت مردمی از نارضایتی حضور موتورســیکلت ها و سد 
معبرها به بازار آمده بودیم اما بازار اصفهان آنقدر در آشفتگی به سر می برد که گویی 

یک سریال نیز برای پرداختن به همه این مشکلات کم است!

مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری شهرداری اصفهان:

توسعه محلات با مشارکت مردم محقق می شود
سخنگوی آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان:

گزارش 111 حادثه به سازمان آتش نشانی در روزهای بارانی اصفهان

رئیس کمیسیون اقتصادی، سرمایه گذاری و گردشگری شورای اسلامی شهر 
اصفهان با اشاره به تأخیر در صدور پروانه ساختمانی و نارضایتی شهروندان 
این کلان شهر گفت: برای تســریع در روند صدور پروانه علاوه بر شهرداری، 
دستگاه های ذی ربط از جمله کمیســیون ماده ۵ و سازمان نظام مهندسی 

ساختمان باید هم افزایی داشته باشند.
عباس حاج رســولی ها در گفت وگو با »ایمنا« با بیان اینکه تأخیر در صدور 
پروانه ســاختمانی تا شش ماه موجب ایجاد مشــکلات مالی و نارضایتی 
شهروندان شده است، اظهار کرد: در ایجاد این مشکل تنها شهرداری مقصر 
نیست، بلکه سایر سازمان های ذی ربط از جمله کمیسیون ماده ۵ و سازمان 
نظام مهندسی ســاختمان که مدل های نظارتی دارند، دخیل هستند. وی 
افزود: بروکراسی اداری صدور پروانه برای کنترل های بیشتر، شهروندان را 
برای دریافت پروانه معطل نگه داشته که این روند قابل اصلاح است. رئیس 
کمیسیون اقتصادی، سرمایه گذاری و گردشگری شورای اسلامی اصفهان 
گفت: دستگاه های ذی ربط باید برای تسریع در روند صدور پروانه همکاری و 

هم افزایی داشته باشند، زیرا با تأخیر در صدور پروانه، سرمایه ای که قرار است 
از مردم گرفته شود، قفل است و نتایج مؤثری به دنبال ندارد.

حاج رســولی ها ادامه داد: شــهرداران مناطق پانزده گانه باید به صورت ویژه 
اقدام کنند و هــر ماه روند اصلاح صــدور پروانه را در منطقــه فعالیت خود 

گزارش دهند.

  رئیس کمیسیون اقتصادی شورای شهر اصفهان مطرح کرد

لزوم هم افزایی 3 دستگاه برای تسریع در روند صدور پروانه ساختمانی در اصفهان
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مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری اصفهان گفت: سال 
گذشته 184 هزار و 422 زائر از پایانه های مسافربری اصفهان به مشهد 
مقدس اعزام شدند که 5662 نفر آنها به طور ویژه در »دهه کرامت« سفر 

کردند.
ابوالفضل توکلی در گفت وگو با »ایمنا« با اشــاره به اینکه از قدیم الایام 
یکی از مقاصد ســیاحتی و زیارتی مردم اصفهان، شــهر مشهد مقدس 
بوده است، اظهار کرد: ارادت به آستان مقدس رضوی و مشهد مقدس به 
چندین سده قبل بازمی گردد، اما این شور و اشتیاق همچنان برقرار است، 
در حالی که از بین تمام وسایل حمل ونقل موجود از گذشته تاکنون، بیشتر 
سفرهای زیارتی مشهد با اتوبوس برون شهری بوده است. وی افزود: هر 
سال بیشترین حجم سفرهای برون شهری اصفهان به ویژه در ایام نوروز 
از پایانه های مسافربری این کلان شهر ابتدا به مشهد مقدس و سپس به 

سایر استان ها گزارش شده است.
مدیرعامل ســازمان پایانه های مسافربری شــهرداری اصفهان با بیان 
اینکه تقاضای سفر با اتوبوس هر سال رو به افزایش است، تصریح کرد: 
سال گذشته 184 هزار و 422 نفر زائر از پایانه های مسافربری اصفهان با 

7572 اتوبوس به مشهد مقدس اعزام شدند.
وی با اشــاره به اینکه ســازمان پایانه های اصفهان یکــی از پایانه های 
پیشرو در ارائه خدمات به مسافران می باشــد، ادامه داد: سال گذشته 
نخســتین کانون خدمت رضوی رهپویان آسمان هشتم برای نخستین 
بار در شــهرداری اصفهان و ســازمان پایانه های مســافربری با هدف 
تخصصی زیارت با حضور مسئولان آستان قدس رضوی استان افتتاح 

و راه اندازی شد.
توکلی با تشــریح اقدامات این کانون خدمت رضــوی بیان کرد: یکی از 
اقدامات این کانون فعالیت در دهه کرامت است که سال گذشته به طور 
ویژه 5662 نفر با 230 دستگاه اتوبوس به مشهد مقدس اعزام شدند. وی 
افزود: این کانون علاوه بر تکریم زائران و مسافران مشهد، به مسافران در 
راه مانده )سائل و ابن سبیل( با مشارکت خیریه های مردمی نیز کمک 
کرده و به منظور ارائه خدمات بهتر و اقدامات مشترک تفاهم نامه ای نیز 

با سازمان پایانه های مسافربری شهرداری مشهد منعقد کرده است.
مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شــهرداری اصفهان تصریح 
کرد: این سازمان از طریق کانون خدمت رضوی رهپویان آسمان هشتم در 
مناسبت های مختلف ملی، مذهبی و دهه کرامت، آیین ویژه بدرقه سفر 

زائراولی ها، معلولان، روشندلان و بیماران ام اس را برگزار کرده است.
وی ادامه داد: کانون خدمت رضوی رهپویان آســمان هشتم به صورت 
ابتکاری در پایانه مسافربری کاوه شهرداری اصفهان روزهای چهارشنبه 
هر هفته مراسم بدرقه از زائران امام رضا )ع( را در برنامه کاری خود قرار 
داده و از بدو تأسیس )اسفند 1401( تاکنون 46 مراسم پرچم گردانی، ۹3 
مراسم بدرقه زائران و مسافران به همراه، مداحی، چاوشی خوانی و ذکر 

امام رضا )ع( را برگزار کرده است.
توکلی یادآور شد: طی یکسال گذشــته روزهای چهارشنبه امام رضایی، 
8866 زائر با 141 دســتگاه اتوبوس و با حضور 350 نفر خادمیار و یاور 

رضوی از پایانه کاوه اصفهان به سفر مشهد بدرقه شده اند.
وی از دیگر خدمــات کانون خدمت رضوی در پایانــه کاوه را همکاری با 
خیریه هــا و گروه های جهادی در قالب ارســال بســته های فرهنگی و 
کمک معیشتی با مشــارکت شــرکت های مســافربری و اتوبوس به 
شهرهای آســیب دیده ســیل زده و مناطق محروم و تشکیل نخستین 
میز خدمت رضوی با محوریت مشــاوره حقوقی هر هفته سه شنبه ها و 

چهارشنبه ها عنوان کرد.
مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری اصفهان اضافه کرد: 
پخش صلوات خاصه امام رضا )ع( به طور روزانه در دو نوبت ساعات 8:00 
و 20:00 در پایانه های پنج گانه، بخش دیگری از اقدامات این ســازمان 
است. وی گفت: ســال جاری نیز با کمک کانون خدمت رضوی رهپویان 
آســمان هشــتم برنامه های ویژه دهه کرامت با محوریت برنامه های 

فرهنگی و مذهبی در پایانه مسافربری کاوه برگزار می شود.

مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان اعلام کرد که پالایشگاه اصفهان به عنوان 
اولین پالایشــگاه ایرانی با توانایی آنالیز برخط زیست محیطی کوره ها محسوب 
می شــود که با تلاش جوانان نخبه ایرانی با تجهیزات ساخت داخل با روش های 
نوین از مدل قدیمی به مدل دانش بنیانی تغییــر هویت می دهد که این تغییرات 
جدید سبب شده اســت تا پایین بودن میزان آلایندگی پالایشگاه اصفهان حتی 
زیر حد اســتانداردهای ایران و آمریکا قرار بگیرد.به گزارش خبرنگار شبکه خبری 
اقتصاد و تجارت، محسن قدیری، همچنین در حاشیه بیست وهشتمین نمایشگاه 
بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشــیمی، تأکید کرد: تبادل دانش فنی و ارائه 
محصولات تولید داخلی توسط شرکت های ایرانی با شرکت های داخلی و خارجی 
از مهمترین دلایل و دستاوردهای این نمایشگاه است. وی با اعلام اینکه، هلدینگ 
پتروپالایش اصفهان در حال ورود به جمع 500 شرکت برتر جهان و تبدیل شدن به 
یکی از ده پالایشگاه برتر جهان است، گفت: شرکت دستاوردهای دانش بنیان مهمی 
را به دست آورده است که از آن جمله می توان به آنالیزهای زیست محیطی آنلاین با 
کمک هوش مصنوعی اشاره کرد. به این ترتیب می توان به شفافیت در اطلاع رسانی 
نسبت به مردم ایران کمک کرد به همین منظور بر تلاش های شرکت برای دستیابی 
به استانداردهای روز دنیا و افزایش ســودآوری تأکید شد.مدیرعامل پالایشگاه 
اصفهان در این گفت وگوی صمیمانه، هلدینگ پتروپالایش اصفهان را شرکتی رو به 
پیشرفت و توسعه دانست که با رویکرد مبتنی بر فناوری های روز و تلاش جوانان 
نخبه ایرانی، به تولیدات زیست محیطی و تولید داخلی فراگیر توجه ویژه ای دارد.

قدیری، افزایش ســودآوری را از مهم ترین رویکردهای شرکت در جواب اعتماد 
سهامداران عنوان کرد و افزود: در حال ورود به میان 500 شرکت برتر دنیا و یکی از ده 
پالایشگاه برتر دنیا هستیم چرا که در زنجیره ارزش حرکت می کنیم. برای حصول 
به نتیجه  های برتر نیز برنامه ریزی هایی برای دستیابی به این چشم انداز به انجام 
رسانیده ایم که به سرعت در حال نزدیک شــدن به آن هستیم.وی ادامه داد: 6.2 

میلیارد یورو پروژه در دست اجرا داریم که تاکنون پیشرفت های خوبی داشته است. 
برای رسیدن به این مقصود تلاش کردیم تا تمامی تجهیزات و قطعات موردنیاز در 
این پروژه ها از طریق شرکت های داخلی تأمین شود و به نوعی داخلی سازی را با 

تلاش شرکت های ایرانی مدنظر قرار داده ایم.

میزان آلایندگی پالایشگاه اصفهان زیر حد استاندارد ایران و آمریکا
مدیرعامل پتروپالایش اصفهــان در توضیح تعداد و روند فعالیت شــرکت های 
دانش بنیان و زیرمجموعه این هلدینگ نیز اظهار کرد: در حال حاضر شــرکتی به 
نام مشعل پویا داریم که به تولید شارژر ماشــین های برقی و اینورتورهای انرژی 
خورشیدی و تولید سیستم های کنترل ایرانی ورود کرده است. تمامی سیستم های 
کنترل که به دلیل تحریم ها امکان دستیابی به آنها وجود نداشت توسط نیروهای 
متخصص این شرکت داخلی ســازی می شود. اولین سیســتم کنترل در واحد 
KHD که توســط خانم ها مدیریت می شــود برای اولین بار در ایران تا پایان ماه 
آینده راه اندازی خواهد شــد. وی اضافه کرد: بهترین نرم افزارای دی ســی اس 
دنیا را در حوزه سخت افزاری توانســتیم با مهندسی معکوس، بومی سازی کنیم 
و تمام پالایشگاه اصفهان که پالایشــگاهی قدیمی بوده است را به وسیله همین 
نرم افزارها به روزرسانی می کنیم. حدود 150 شرکت دانش بنیان زیرمجموعه شرکت 
مشعل پویا می باشد که به طور اختصاصی این شرکت های دانش بنیان در حوزه نفت 
و انرژی کار می کنند. هلدینگ پتروپالایش اصفهان با تأمین های حمایتی و مالی در 
روند ایده، طراحی و خرید محصولات از این شرکت ها حمایت های خود را به انجام 
می رساند. محصول دی سی ال اس یا همان سیستم های کنترل توسط چند شرکت 
دانش بنیان زیرمجموعه مشعل پویا با نماد »شاهین« به نام شاهین شهر تولید 
می شود.مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری پتروپالایش اصفهان تأکید کرد: در حال 
حاضر با کمک هوش مصنوعی تمام آنالیزهای کوره ها برای شفافیت اطلاع رسانی 

زیست محیطی انجام می شود و تمامی مردم ایران می توانند به صورت شفاف و 
برخط حقیقت آلاینده نبودن فعالیت پالایشگاه اصفهان را بفهمند. میزان آلایندگی 
پالایشــگاه اصفهان به مراتب از EP آمریکا نیز بهتر است و تمام کوره ها در شرایط 
بسیار خوب فعالیت می کنند. میزان آلایندگی حاصله از فعالیت پالایشگاه در شهر 

اصفهان 0.01 درصد و در استان اصفهان 0.02 درصد است.

پروژه های ارزشمند هلدینگ پتروپالایش اصفهان
قدیری با بیان اینکه 460 پروژه در این هلدینگ به انجام می رسد که تماماً زیست 
محیطی هستند، گفت: با انجام این پروژه ها در حال نزدیک شدن به استانداردهای 
روز دنیا هســتیم. در میان 500 شــرکت دنیا قرار گرفتن نشــان از این دارد که از 
نظر زیســت محیطی، مســئولیت های اجتماعی، اشــتغال و تولید داخل تمام 
اســتانداردهای روز دنیا رعایت شده اســت که باعث افتخار ایران و ایرانی است. 
تمام این موفقیت ها مدیون همان جوانان نخبه ایرانی است که زمان می خواستند 
از کشــور خارج بشــوند و اکنون با جذب در شــرکت های زیرمجموعه هلدینگ 
پتروپالایش اصفهان مشــغول به فعالیت های تأثیرگذار در اقتصاد و تولید کشور 
هستند.وی با بیان اینکه عملکرد سال گذشته پتروپالایش اصفهان را عالی توصیف 
کرد و توضیح داد: در ســال 1400 درآمد این مجموعه 16 همت و یکسال بعد از آن 
به 36 همت رسید. در سال 1402 باوجود اینکه تغییر نرخ خوراک به ضرر ما انجام 
شد میزان درآمد حاصله به 40 همت رســید که امیدواریم با اجرای پروژه های در 
دست اجرا در ســال 1405 تا 1407 این میزان سود به چهار برابر افزایش پیدا کند.

وی درخصوص چشم اندازهای شرکت با توجه به سیاست های درنظر گرفته شده 
مربوط به صنعت پتروشــیمی، گفت: صنعت پتروشیمی ایران در حال حرکت در 
زنجیره ارزش است. تمام تولیدات پتروشیمی از جمله ال. پی جی، وکیوم آلتوم، 
نفت سفید، بنزین و گوگرد و حلال ها در این شــرکت براساس حرکت در زنجیره 

ارزش تنظیم و تولید می شود. اولین پالایشگاه ایرانی در اصفهان است که در تمام 
این زنجیره برنامه های خود را به صورت صادرات محور به انجام می رساند. سال 
اول سیزده میلیون دلار صادرات انجام شد که در حال حاضر این رقم به صد میلیون 
دلار رسیده است. اکثر محصولات پالایشگاه اصفهان در آینده صادرات محور خواهند 
بود. الکل چرب تولیدی این پالایشــگاه برای اولین بار در ایران به انجام می رسد. 
همچنین تولید کودهای شیمیایی سولفاته و فسفاته را می توان از دیگر محصولات 
تولیدی شرکت پتروپالایش اصفهان عنوان کرد که به جای واردات تماما در داخل 
تولید و تا دو ســال دیگر تحویل داده می شــود.مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش 
اصفهان تأکید کرد: براساس قانون 60 درصد سودحاصله میان سهامداران تقسیم 
می شود و 40 درصد باقیمانده در پروژه ها و روند تکمیل آنها به کار گرفته می شود. 
طبق مدیریت انجام شــده قیمت محصولات تا 40 درصد کاهش پیدا کرده است. 
قیمت تمام شده بسیاری از تجهیزات موردنیاز این شــرکت علیرغم وجود تورم و 
شرایط اقتصادی نسبت به 12 ســال پیش کمتر می باشد. با روش های جدیدی 
همچون EPCN قیمت پروژه ها به میزان چشمگیری کاهش می یابد که یک کار 
کاملًا جدید در ایران است. طبق نظرسنجی انجام گرفته از 60 درصد فعالیت های 
مجموعه شــرکت های گروه پتروپالایش اصفهان حــدود ۹4 درصد رضایتمندی 
به ثبت رســید.قدیری درباره تأمین برق موردنیاز پالایشگاه اصفهان، گفت: روند 
اجرا و احداث نیروگاه 1000 مگاواتی خورشــیدی در زمینی به مساحت 2000هکتار 
در جهت تأمین برق و انرژی موردنیاز پالایشــگاه با جدیتی بیش از پیش دنبال 
می شود که با راه اندازی این نیروگاه می توانیم کمک شایانی در حوزه محیط زیست 
و فعالیت های مبتنی بر مسئولیت های اجتماعی را داشته باشیم. برنامه احداث و 
راه اندازی نیروگاه بادی را برای تکمیل زنجیره تأمین برق شبکه سراسری در دستور 
کار داریم. این موضوع همان عمل به شعار »ما می توانیم« است که توسط جوانان 

نخبه و متخصص ایرانی به اجرا گذاشته شده است.

3 رویکرد مهم و اصلی پتروپالایش اصفهان در مسیر توسعه اقتصادی
مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان درباره تغییرات مدیریتی در پالایشگاه، 
گفت: تاکنون 150 مدیر عوض شده است که علت این امر عدم انگیزه برای ورود به 
فعالیت های جدید و جوانگرایی بود. زیرساخت های درست در پروژه ها به گونه ای 
پیش می رود که با تغییرات مدیریتی نیز به آن لطمه تغییراتی وارد نشــود. برای 
این مجموعه نقش آفرین در توسعه اقتصادی، وجود انگیزه و عمل به مسئولیت  
در حوزه مدیریتی به عنوان سه رویکرد مهم مطرح است که به همین دلیل در میان 
ادارات، مدیریت دانش، مدیریت ریســک، حوزه حراست توانستیم رتبه برتر را به 
دست بیاوریم.وی تأکید کرد: در تمام مراحل اداری، روابط عمومی، تولید، آموزش 
از هوش مصنوعی اســتفاده می کنیم. دنیا در حال تغییر است و باید همراستا با 
تمام دنیا و فناوری های روز حرکت کنیم تا بتوانیم موفقیت های آینده را به دست 
بیاوریم. معیشت و زندگی خانواده های ایرانی برای مدیران ایرانی باید مدنظر قرار 
بگیرد این همان خط مشی دنبال شده در هلدینگ پتروپالایش اصفهان است که 
توانسته در عرض یکسال شش شرکت دانش بنیان با نیروهای نخبه جوان و تمام 
متخصص ایرانی تحویل جامعه بدهد و هدفگذاری کردیم تا بتوانیم حدود 200 مدیر 
آموزش دیده و دارای دانش فنی روز دنیا تحویل اجتماع بدهیم. در علم مدیریت 
هیچ بن بستی وجود ندارد و اگر قرار باشد با تفکر سنتی حرکت بکنیم، به جز نابودی 

عایدی برای شرکت به ارمغان نخواهیم آورد.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری اصفهان خبرداد

اعزام بیش از ۱۸۴ هزار مسافر از پایانه های مسافربری اصفهان 
به مشهد در  سال گذشته

سازمان تأمین اجتماعی اعلام کرد:

ارائه رایگان 44 میلیون خدمت دارویی به 
بیمه شدگان در مراکز  درمانی تأمین اجتماعی

سازمان تأمین اجتماعی اعلام کرد: در سال گذشته )1402( بیش از 44 میلیون 
خدمت دارویــی در داروخانه های مراکز درمانی ســازمان تأمین اجتماعی در 
سراسر کشور به صورت کاملًا رایگان به بیمه شدگان این سازمان ارائه شده است.

به گزارش »ایرنا« از ســازمان تأمین اجتماعی، این ســازمان به عنوان دومین 
ارائه دهنده خدمات درمانی کشــور )پس از وزارت بهداشت(، با تحت پوشش 
داشــتن بیش از46 میلیــون نفر از اقشــار مختلف مــردم، در بخش درمان 
مســتقیم دارای 403 داروخانه در مراکز درمانی ملکی سراسر کشور است که 
با حضور و فعالیت 640 داروساز، به بیمه شدگان و بازنشستگان ارائه خدمات 
می کنند. از این تعداد، 363 داروخانه به صورت یک یا دو شیفته و 40 داروخانه 
به صورت شــبانه روزی فعالیت می کنند.بر اســاس آخرین آمارهای سازمان 
تأمین اجتماعی در سال گذشــته بیش از ۹۹.۹ درصد نســخ در مراکز درمانی 
این سازمان به صورت الکترونیک در داروخانه های مراکز درمانی این سازمان 
ثبت شده و داروهای تجویزی برای بیمه شدگان و بازنشستگان تحت پوشش 
خدمات درمانی این سازمان در این مراکز، به صورت کاملًا رایگان به این بیماران 
ارائه شده است.بر اســاس این گزارش ارائه خدمات دارویی در داروخانه های 
ســازمان تأمین اجتماعی، مطابق ســطح بندی اعلام شــده از ســوی وزارت 
بهداشت و درمان به عنوان متولی نظام ســلامت انجام می شود و مبنای اقلام 
دارویی موجود در داروخانه های مراکز درمانی این ســازمان نیز »دارونامه« یا 
»فارماکوپه« رسمی کشور است.در این گزارش تأکید شده است، سیاست کلی 
سازمان تأمین اجتماعی در تأمین و توزیع داروهای مورد نیاز در مراکز درمانی 
سازمان، خرید از شرکت های دارویی معتبر و دارای مجوز و البته با در اولویت 
قراردادن خرید از هلدینگ دارویی این ســازمان اســت به گونه ای که در حال 
حاضر حدود 60 درصد از داروهای مورد نیاز در سیستم درمانی تأمین اجتماعی 
از تولیدات شرکت های تابعه شرکت سرمایه گذاری دارویی تأمین )هولدینگ 
دارویی تیپیکو( تأمین می شود.بر اســاس این گزارش این سازمان به عنوان 
اولین خریدار خدمات درمانی کشور، در بخش درمان غیرمستقیم نیز با بیش 
از 15 هزار داروخانه در بخش خصوصی و دولتی طرف قرارداد است که خدمات 
دارویی مورد نیاز را حسب تشخیص پزشک و در قالب تعهدات بیمه های پایه 
که از سوی شورای عالی بیمه تعریف شده است، به بیمه شدگان، بازنشستگان 
و سایر افراد تحت پوشش این سازمان ارائه می کنند.مطابق آمارهای سازمان 
تأمین اجتماعی، داروخانه های طرف قرارداد این ســازمان در سراســر کشور، 
در سال گذشــته خدمات دارویی مورد نیاز را بر اســاس 148 میلیون نسخه 
صادرشده، به بیمه شدگان این سازمان ارائه کرده اند.همچنین به منظور تسهیل 
و تسریع در خدمت رسانی به بیمه شدگان و بازنشستگان، با دستور مدیرعامل 
سازمان تأمین اجتماعی، از تیر ماه سال گذشته، فرایند رسیدگی به درخواست ها 

فراخوان ثبت نام مسکن خبرنگاران اصفهان به 
زودی اعلام می شود

مدیر روابط عمومــی اداره کل راه و شهرســازی اصفهان گفــت: فراخوان ثبت نام 
خبرنگاران متقاضی مســکن در هفته های پیش رو از ســوی اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی استان منتشر می شود.به گزارش »ایرنا«، حسن کحال زاده افزود: 
پیرو دستور استاندار مبنی بر پیگیری موضوع تأمین مسکن خبرنگاران، »کارگروه 
مســکن خبرنگاران« با حضور مدیرکل فرهنگ و ارشاد اســلامی، مدیرکل روابط 
عمومی استانداری، معاون مســکن اداره کل راه و شهرسازی، رئیس اداره رسانه 
و تبلیغات اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی و مدیر روابط عمومی اداره کل راه و 
شهرسازی تشکیل شد. وی ادامه داد: در این کارگروه با بررسی آیین نامه واگذاری 
مسکن و چارچوب های مرتبط با خبرنگاران متقاضی منطبق با تفاهم نامه وزارت 
فرهنگ و ارشاد اســلامی با وزارت راه و شهرسازی، مقرر شــد در هفته های آتی 
فراخوان ثبت نام خبرنگاران متقاضی مســکن از ســوی اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی انتشار یابد و در دسترس خبرنگاران قرار گیرد.مدیر روابط عمومی اداره کل 
راه و شهرسازی اصفهان با اشاره به ارائه فهرست قبلی خبرنگاران متقاضی توسط 
یکی از تشکل های رسانه ای و منطبق نبودن آن با تفاهمنامه نامه یاد شده تصریح 
کرد: در این نشست تأکید شد فراخوان ثبت نام به صورت شفاف در دسترس همه 
خبرنگاران فعال استان قرار گیرد و با برنامه ریزی مناسب فهرست نهایی در اسرع 
وقت جمع بندی و به وزارت راه و شهرسازی و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی ارسال 
شود.وی گفت: تلاش و اهتمام مدیریت استان، اداره کل راه و شهرسازی و جدیت 
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی، تأمین مسکن خبرنگاران است و در این مسیر نیز 

از هیچ کوششی فروگذار نخواهد شد.
به گزارش »ایرنا«، »نهضت ملی مسکن« طرح دولت سیزدهم برای خانه دار کردن 
مردم است که در آن سهم اســتان اصفهان ســاخت 203 هزار واحد در چهار سال 

اعلام شده است.
مهمترین هدف این طرح، برنامه ریزی برای تولید یک میلیون مســکن در سال 
است و در اُفق چهار ســاله، دولت مُصمم به ایجاد چهار میلیون واحد مسکونی در 

کشور است.

مدیرعامل پتروپالایش اصفهان مطرح کرد

دستاوردهای برجسته هلدینگ پتروپالایش در توسعه و نوآوری

در حال حاضر با کمک هوش مصنوعی تمام آنالیزهای کوره ها 
برای شفافیت اطلاع رسانی زیست محیطی انجام می شود و 
تمامی مردم ایران می توانند به صورت شفاف و برخط حقیقت 

آلاینده نبودن فعالیت پالایشگاه اصفهان را بفهمند
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